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България води преговори с ЕК за въвеждане на еврото като паралелна 
валута от 2024 г. Хората ще могат да избират с какви пари да плащат. 
Предстои въвеждане и на данък върху мултинационалните компании.

трагични 
резултати 
на външното 
оценяване в 7 клаС

Стр. 16

Играта 
продължава

елян Добрев активира прокуратура-
та срещу кабинета, който не подкрепя. 
Обаче това е кабинетът на ГеРБ, нали 
така? възможно ли е Делян Добрев да 
е депутат от партията на Борисов и да 
играе срещу Борисов, давайки на про-
курор кабинета на Борисов. не. всич-
ко е добре режисирано и подготвено. 
Просто играта продължава.

Борисов е изпран. От ПП-ДБ и 
ДПс. и отново в играта. и докато “пе-
ралнята” работи, а Пеевски от консти-
туционалист израства в пръв държав-
ник, Делян Добрев прегрупира чистия 
и светъл образ на Бащицата и неговата 
партия. 

каква светлина струи само!
накрая всичко ще е така, както 

трябва да бъде. Пеевски няма да е в 
конституционната комисия, но ще е 
част от процеса. и реформата ще е пра-
вилната: “така ще бъде”.

ПП-ДБ ще са заблудените и изма-
мените камилчета, които си мислят, че 
правят нещо с 36 депутати. всъщност 
ГеРБ си играят с тях, пързалят ги и в 
един момент ще ги пуснат по лайсна-
та.

Междувременно доверените като 
Делян Добрев ще поддържат парата в 
свирката. и утре, като дойдат изборите, 
ГеРБ ще извадят зайчето от цилиндъ-
ра: “кой даде шарлатаните на прокура-
турата? ние!”

Пеевски бил направил “крачка на-
зад”, Борисов “нямал избор” и трябва-
ло да се съобразява със сглобката на 
ПП. вие сериозно ли? те са си тук, не 
са си тръгвали и никъде не се връщат.

Д

Ина МИХАЙЛОВА

„нов театър” ндк
открива Своята
лятна Сцена

Депутатът от ГеРБ-сДс 
Делян Добрев обяви, че е 
внесъл сигнал във върхов-
ната административна про-
куратура за беззакония на 
кабинета “Денков”. той ата-
кува решението на редовно-
то правителство от 23 юни 
за внасяне в полза на държа-
вата на отчисления от печал-

бата от държавни предпри-
ятия и търговски дружества 
с държавно участие в капи-
тала. така вече ще се съби-
ра 100% от дивидента, а не 
само 50%, като срокът е 30 
юни. Добрев иска отмяна на 
разпореждания “Български 
енергиен холдинг” еАД да 
внесе дивидент не по-малък 

от 1 588 375 000 лв.
“Управляващите се самос-

валят. единия ден единият, 
другия ден другият плаши, че 
ще подават оставки. Малко 
е като “Бий ме, обичам те”. 
ГеРБ бият и се гаврят с ПП 
през законодателство и коми-
сии. Ама като дойде време за 
имунитета, се хвърлят на вра-

та на Бойко и викат: “Обичам 
те”. е, какво е това чудо в 
българската политика? Ця-
лата държава е заложник на 
един човек. А ПП загубиха и 
образ, и достойнство, и идеи 
- всичко”, коментира корне-
лия нинова.

делян добрев даде 
на прокурор кабинета

Снимкабта

БрюкСел 
заПлаши
коСово СъС
Санкции

вкадър

В Клуба на народния представител се откри изложбата “Най-големият малък приятел на животните 
и природата”. Експозицията включва рисунки на деца от детски градини и основни училища от цялата страна. 
Депутатът от “БСП за България” Иван Ченчев остави отпечатък върху дървото на желанието

ГЕРБбиятисегаврятсППпреззаконодателство
икомисии,заявиКорнелияНинова

Стр. 2 и 3

Безпрецедентно:

Потомци 
на ПреСелници 
от рС македония: 
БундеСтагът Сгафи
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Депутатите приеха на 
първо четене законопроект 
на БСП  за промени в Закона 
за МвР и още два на “въз-
раждане”. в тях се предвиж-
да да се създаде механизъм 
за измерване и отчитане на 
натовареността на разслед-
ващите полицаи.

Законопроектите пре-
махват възможността в на-
селени места под 5000 жи-
тели пожарните екипи да са 
само от 2 души. България 
е единствената държава от 

европейския съюз, която 
допуска по двама пожарни-
кари в екип. 

Според БСП това създава 
риск както за живота и здра-
вето на служителите, така и 
за гражданите и имущество-
то и предлагат екипи от ми-
нимум трима служители.

европейската практика 
показва, така например в 
Полша минималният със-
тав, който трябва да отиде 
на произшествие е между 
7 и 14 души, в зависимост 
от вида и мястото на произ-
шествието. 

в Румъния в зависимост 
от типа пожарен автомобил, 

съставът е от 4 или 5 чове-
ка минимум. в тази връз-
ка се предлага да отпадне 
предвидената в закона въз-
можност в населени места 
с население до 5000 души 
да се осъществява дейност 
по осигуряване на пожарна 
безопасност и защита при 
пожари, бедствия и извън-
редни ситуации и в екипи от 
двама служители, посочиха 
вносителите. 

Според изчисленията 
на МвР ще са необходими 
7 милиона лева за заплати, 
за да се осигури достатъчен 
брой пожарникари. 

Георги Гьоков и Иван 

Иванов от ПГ”БСП за Бъл-
гария” настояха заплатите 
на служителите  да следват 
средната работна заплата в 
страната. 

Предложиха нов меха-
низъм за отчитане на нощ-
ния труд, въвеждането на 
обезщетение при претър-
пяна трудова злополука на 
държавните служители от 
МвР, както и възможност 
униформените да имат пра-
во да членуват и в синди-
кални организации извън 
системата.

в промените е заложено 
висшите ръководни длъж-
ности в МвР - главен секре-

тар, заместник главен се-
кретар и директор на главна 
дирекция, да бъдат заемани 
след провеждането на кон-
курс. 

Споровете в пленарната 
зала бяха около обособя-
ването на Главна дирекция 
“Разследване” към ГДБОП, 
която да извършва цялост-
ната дейност по разслед-
ване на престъпленията по 
раздел “Разврат”, когато са 
събрани достатъчно данни 
за използване на компю-
търни мрежи и системи за 
електронна комуникация за 
извършване на тези престъ-
пления.

Прокурорската колегия на висшия съде-
бен съвет открива поредна процедура в опит 
да запълни свободните места за европейски 
делегирани прокурори в България. това се 
вижда от обявения дневен ред на колегията. 

това ще е петата процедура в опит да 
бъдат запълнени местата. Ще се търсят 7 
кандидати, тъй като българската квота е от 
15 делегирани прокурори, като в момента 
работят едва 8. След като Прокурорската 
колегия одобри кандидатите, номинациите 
се изпращат в Люксембург, където послед-
ната дума има колегиумът на европейската 
прокуратура. в него от българска страна 
участва теодора Георгиева. Делегираните 
прокурори работят по евроделата у нас.

Преди 4 месеци европейският главен 
прокурор Лаура кьовеши нареди одит на 
българските делегирани прокурори, да са 
бъде проучено каква е причината те да на-
пускат службата един по един. Междувре-
менно от 1 май напусна трети европейски 
делегиран прокурор - Ивайло Илиев. той 
беше избран за помощник на националния 
член от България в евроюст. Преди Илиев 
постовете си в еППО напуснаха елена По-
пова, която реши да се върне в съда, преди 
да е изтекъл мандатът й на европрокурор, 
както и Бойко калфин, който предпочете 
да стане прокурор във върховната касаци-
онна прокуратура.

висшият съдебен съвет отказа да освободи Ясен 
тодоров като заместник-директор на национална-
та следствена служба. това стана със 7 гласа “за” 
и 1 “против” Светлана Бошнакова от вСС отбе-
ляза, че поддържа своето становище, че приема 
предпоставките, че директорът на нСлС може 
да прекрати правомощията на своя заместник, но 
ще гласува против внесеното решение. Решението 
може да се обжалва в 14 дневен срок във вАС. При-
помняме, че на 12 май директорът на националното 
следствие Борислав Сарафов, който в момента 
е изпълняващ функциите главен прокурор, 
внесе искане за освобождаване на Ясен то-
доров от длъжността заместник-директор 
на националната следствена служба.

Депутатът от ГеРБ-
СДС Делян Добрев обя-
ви, че е внесъл сигнал 
във върховната адми-
нистративна прокура-
тура “за беззаконията 
на кабинета Денков”. 
той атакува решението 
на редовното правител-
ство от 23 юни за вна-
сяне в полза на държа-
вата на отчисления от 
печалбата от държавни 
предриятия и търговски 
дружества с държав-

но участие в капитала. 
така вече ще се събира 
100% от дивидента, а не 
само 50%, като срокът е 
30 юни. Припомняме, 
че финансовият минис-
тър Асен василев на-
реди на нАП и АДФИ 
да направят проверки 
в Българския енергиен 
холдинг (БеХ), където 
има съмнения, че със 
счетоводни трикове се 
укрива пълният диви-
дент. Според василев 

БеХ може и да крие 
около 1 млрд. лв., ко-
ито да не внася като 
дивидент, чрез креди-
ти на дъщерни компа-
нии. БеХ установява, 
че в крайна сметка тези 
фирми не можели да 
върнат заемите в пълен 
размер, а тези кредити 
са в размер на 770 млн. 
лв., което води до го-
леми разминавания в 
два различни отчета на 
холдинга.

СнимкаБТа

Кръводарителска акция организира парламентарната комисия по здравеопазване. Народните представители, 
служителите от администрацията и гостите на Народното събрание можеха да дарят кръв и да покажат 
своята подкрепа и съпричастност към доброволното и безвъзмездно кръводаряване. Акцията се организира по 
повод Световния ден на доброволния и безвъзмезден кръводарител, който се отбеляза на 14 юни

НС прие предложени от БСП
промени в Закона за МВР
Социалиститеискатзаплатитенаслужителитедаследватсредната
работнаинастояхазановмеханизъмзаотчитаненанощниятруд

Кьовеши пак търси 
прокурори за 
българския офис

Делян Добрев даде на прокурор 
кабинета „Денков“

ВСС отказа да освободи 
Ясен Тодоров от НСлС
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“истината лъсна - ПП-Дб и герб-СДС 
пред медиите се карат, но когато се опре 
до имунитети, търсене на отговорност, 
справедлив и прозрачен процес, веднага 
застават гръб в гръб и почват да се пазят. 
С гласовете на ПП-Дб днес беше отхвър-
лено предложението ни парламентът да 
разгледа и гласува свалянето на имуни-
тета на бойко борисов. когато се стигна 
до това съществено решение, веднага се 
видя, че коалицията на имунитетите е най-
здрава”. това заяви пред журналисти в нС 
лидерът на бСП корнелия нинова.

“След два часа разговори между двете 
управляващи партии за коалиционно спо-
разумение стигнаха до решение само да се 
видят. резултат няма. коалиционно спо-
разумение няма. Управленска програма 
няма. борисов обяви, че по-бързо трябва 
да се забрави тази среща, защото е срамна 
и безплодна. и след един час се събраха да 
променят конституцията. тази третораз-
рядна постановка с недобри сценаристи и 
актьори започва да омръзва на всички ни”, 
коментира нинова.

номинации за кмет и общински 
съветници вече се извършват в органи-
зациите на бСП в Пловдив. Съгласно 
решение на градския съвет от 5 юни 
кампанията по предложенията започна 
на 19 юни и ще приключи на 10 юли. 

До 24 юли шестте района ще трябва 
да утвърдят на заседания на конферен-
циите си номинациите от първичните 
организации. крайното решение ще взе-
мат делегатите в градската конферен-
ция на 30 юли. на нея ще бъде утвърден 

кандидата за кмет и бъде подредена лис-
тата за общински съветници.

на свое заседание във вторник ръ-
ководството на бСП реши форумът да 
започне в 9,30 ч. в клуба на бСП -”Се-
верен”. беше обсъдено листата за об-
щински съветници да бъде подредена 
по вишегласие, като шесто, петнаде-
сето, двадесет и пето, тридесет и пето 
и четиридесет и пето място ще бъдат 
за граждански квоти и коалиционни 
партньори.

  �
Юлия ИВАНОВА

Депутатът бизнесмен Де-
лян Пеевски напуска парла-
ментарната комисия по кон-
ституционни въпроси, обяви 
самият той в нС пред журна-
листи след лидерска среща, 
посветена на предстоящите 
промени в конституцията. 
ръководствата на герб-СДС, 

ПП-Дб и ДПС се събраха по 
покана на десницата, за да ре-
шат какво ще правят с проме-
ните в основния закон, за кои-
то говорят от доста време, но 
досега резултат няма.

Пеевски обяви, че на сре-
щата е решено да се избере 
изцяло нов състав на консти-
туционната комисия, в който 
ще влязат само експерти. ли-
дерите на партиите плюс по-
литическите знакови лица ще 

коментират процеса на кон-
ституцията от тяхна гледна 
точка, обясни той.  

има съгласие фигурата на 
главния прокурор да остане, да 
бъде разградена безграничната 
му власт, вСС да бъде разде-
лен на две, за да самостоятелни 
съдиите, както и да бъдат уве-
личени правомощията на ин-
спекторатите, поясни Пеевски. 

Съпредседателят на ПП-Дб 
Христо иванов заяви, че резул-

татът от срещата е “високата 
степен на съгласие по едрите 
цели на съдебната реформа”. По 
въпроса със служебното прави-
телство той обясни, че има 
различни идеи - например, да 
се продължи работата на пар-
ламента и да се разпуска, едва 
когато започне предизборната 
кампания. това на практика оз-
начава, че ще бъде максимално 
съкратено времето, в което слу-
жебният кабинет ще управлява 

без действащо нС. 
на срещата не присъстваха 

представители на бСП, “въз-
раждане” и итн. а тяхното 
участие е необходимо, ако се 
търси мнозинство от 180 де-
путати, което може бързо да 
промени конституцията. ви-
сящ въпрос остана и този как 
ще се обсъждат проектите за 
това - поотделно или ще се на-
прави общ проект, защото има 
три такива. 
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Юлия ВУТОВА

“Доколкото разбрах ПП-Дб искат от 
нас само да натискаме копчето. колкото 
по-бързо забравим лидерската среща във 
вторник, толкова по-добре. тя не произве-
де нищо освен нова разделителна линия”, 
ядоса се вчера лидерът на герб бойко бо-
рисов. Пред журналисти в нС той уточни, 
че тя е породена от “помпозната проява 
за издигане на кандидат за кмет на София 
месеци преди изборите”. 

“асен василев дойде, пи кафе и отиде 
на среща с украинската посланичка. нищо 
по управленска програма, нито тема свър-
зана с Украйна, пакетите с военна помощ. 
нищо от това, което обществото чака. 
нито наводненията - какви мерки, какви 
пари”, възмути се борисов.

той поясни, че всеки има право да из-
дига кметове, но ПП-Дб пак били говори-
ли за “борисовата държава” и приказки 
отпреди 3 г. Според него това е озадача-
ващо. “През тези години, когато те упра-
вляваха, даваха ли пари за детски градини 
и училища в София, за продължението на 
дъгата? Отново се измества темата. ко-
гато те тръгнат да говорят за регулатори, 
ние също ще тръгнем да си правим пре-
дизборна кампания”, закани се борисов.

лидерът на герб уточни, че лидер-
ските срещи са лидерски. “когато са 10-
15 човека вътре, става говорилня и нищо 
конкретно не се решава”, вдигна рамене 
борисов. той призова ПП-Дб, ако искат 
да уволняват десетимата зам-министри, 
за които твърдят, че са на герб. “Шефът 
на митницата ли е на борисов, шефът на 
наП ли, на беХ, да не ги изброявам”, 
продължи той. 

Корнелиянинова:

Съдебнатареформаприключисъсспасяванетона
БойкоМетодиевБорисовотправосъдие,заявилидерътнаБСП

Борисов се гаври с ПП, 
а те му пазят имунитета

Социалистите в Пловдив номинират 
кандидатите за кмет и за съветници

Пеевски напуска конституционната комисия в НС 

БойКоБорисов:

ПП-ДБ искат от нас само 
да натискаме копчето

тя поясни, че едва, когато бъде внесен 
проект в конституционната комисия и тя 
заработи, депутатите от бСП ще участват 
в разговорите в нея и ще направят свои-
те предложения. Смятаме, че това е про-
форма занимание и отново отклоняване 
на вниманието, което няма да доведе до 
реален резултат, смята нинова. Според 
нея конституцията е изключително сери-
озно нещо и това нС няма капацитет да се 
справи с този сериозен въпрос. По думите 
й е важно да се чуе мнението на консти-
туционалисти, юристи и каква е общест-
вената нагласа, “вместо да тичат от стая в 
стая и да си разменят някакви проекти на 
хвърчащи листчета”.

“Съдебната реформа приключи. Да си 
го кажем. Целта й беше бойко Методиев 
борисов да бъде спасен от правосъдие. е, 
постигнаха го. и сега имитират дейност за 
нещо друго”,  твърди нинова.

“Управляващите се самосвалят. еди-
ния ден единият, другия ден другият пла-
ши, че ще подават оставки. Малко е като 
“бий ме, обичам те”. герб бият и се гаврят 
с ПП през законодателство и комисии. ама 
като дойде време за имунитета се хвърлят 
на врата на бойко и викат: “Обичам те”. е, 
какво е това чудо в българската полити-
ка? Целта е да няма борба с корупцията, 
да няма разкрития за престъпленията през 
последните 12 години и модела “герб”. и 
цялата държава е заложник на един човек. 
а ПП загубиха и образ, и достойнство, и 
идеи - всичко”, категорична е нинова. 

лидерът на бСП отново напомни, че 
социалистите няма подкрепят бюджета, 
защото той е антисоциален, и ще предло-
жат алтернативен между първо и второ 
четене.

“възраждане” имат крайни, екстре-
мистки и донякъде фашистки прояви, 
поясни нинова. тя даде пример със слу-
чилото се в нС и обяви за абсолютно недо-
пустимо една партия да пречи на свободно 
избран депутат да излиза на трибуната и 
да говори.
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По 180 седмокласници не 
са успели да получат нито една 
точка на изпитите по математи-
ка и по български език и лите-
ратура на националното външ-
но оценяване в 7 клас. вчера 
излязоха резултатите от двете 
препитвания, които служат за 
вход в гимназиите. От МОн 
отчитат средни резултати, съ-
измерими с миналогодишните. 

По български той е 55,04 
точки, като 13 ученици са по-
стигнали максимален бал от 
100 точки, 15 ученици - 99,5 
точки, а 34 ученици - 99 точки. 
181 седмокласници са получи-
ли 0 точки.

По математика по традиция 
пълните отличници са в пъти 
повече - 262 деца тази година 
са изкарали 100 точки. 180 са 
без нито една точка, а средни-
ят резултат по предмета е 35,29 
точки. 

анализите на МОн показ-
ват, че по български език и ли-
тература седмокласниците се 
справят успешно със задачите 
с избираем отговор и умеят 
да намират и извличат инфор-

мация от текст. над 75% не се 
затрудняват при определянето 
на синоними и антоними. Две 
от задачите с избираем отговор 
са затруднили учениците - оп-
ределяне вида на употребено в 
изречение местоимение и опре-
делянето на вида на изречение 
по състав. 

При задачите със свободен 

отговор най-трудна се е оказала 
25-та. През тази година учени-
ците трябваше да разтълкуват 
внушенията на стихове от ода-
та “Опълченците на Шипка”, 
като близо 2/3 са се затруднили 
да пишат по цитата.

През тази година седмок-
ласниците работиха върху 
разказа “ева, която расте и се 

смалява” и по-голямата част от 
седмокласниците са се справи-
ли с преразказа, като средният 
брой точки е 17,8 от общо 35. 

По математика две трети 
от учениците се затрудня-
ват да прилагат свойствата 
на пропорциите, както и при 
разчитането, използването и 
интерпретирането на данни, 

представени с текст или диа-
грама. 

По региони най-добре на 
изпита по български  се пред-
ставят седмокласниците от 
София-град, Смолян и варна, 
а най-ниски са резултатите в 
Сливен, ямбол и кърджали. 
регионите, в които ученици-
те имат постижения от изпита 
по математика над средните 
за страната, са София-град, 
варна и бургас. С най-ниски 
резултати са седмокласниците 
от регионите видин, разград и 
Сливен.

на външното оценяване 
при десетокласниците средни-
ят резултат по български език и 
литература е 49,44 точки, което 
е с над 6 точки повече в сравне-
ние с предходната година. По 
математика те са постигнали 
среден резултат 34,5 т. от мак-
симален брой 100. резултатът 
бележи лек ръст в сравнение с 
постигнатото през изминалите 
години. 

всеки ученик може да се за-
познае с оценената си изпитна 
работа на 29, 30 юни и 3 юли.

Съдията от Окръжния съд в търговище Мирослав Митев е за-
държан във вторник вечерта в момент на получаване на подкуп. По 
неофициална информация той е поискал 10 000 лева от разследван 
за побой. тъй като става дума за магистрат, по делото работи Со-
фийската градска прокуратура, която даде информация по случая.

Съдия Мирослав Митев има над 20-годишен опит в Окръжния 
съд в търговище. Занимава се с наказателни дела. Преди две и по-
ловина години се кандидатира за поста председател на Окръжния 
съд в търговище, но Съдийската колегия не го избра.

Съдията е задържан с 5000 белязани лева, като се уточнява дали 
не е получил още толкова преди това. Парите са поискани от подсъ-
дим по дело за хулиганство, престъплението е било извършено при 
наличие на условна присъда.

арестът е за 72 часа. 
Междувременно стана ясно, че петима полицаи са арестувани в 

София заради укриване на престъпления. те са от СДвр, като част 
от тях работят във ІІ районно полицейско управление. Служителите 
са задържани при съвместна операция на “вътрешна сигурност” в 
Мвр, прокуратура и СДвр. разследването тече от няколко седмици. 

Около сто мигранти бяха 
задържани у нас само за ден. 
23-ма от тях бяха хванати в ра-
йон “нови искър”. Между тях 
са 21 мъже и 2 жени от Мароко 
и афганистан. 

По рано близо 40 нелегални 
мигранти от афганистан бяха 
задържани този път на магис-
трала “тракия”. те са били 
превозвани с голям бус и са ус-
тановени на влизане в София. 
Шофьорът е 23- годишен бъл-
гарин и е арестуван на място.

По време на друга акция 
около 3 през нощта в кв. “горна 
баня” са задържани 37 мигран-
ти от Сирия, както и шофьорът 
който ги е превозвал. той отно-
во е на 23 години, българин е и 
не е имал шофьорска книжка.

Припомняме, че ден по-
рано отново беше задържана 
голяма група мигранти край 
София. 46 души бяха открити в 
къща в село кокаляне. всички 
те бяха мъже, 11 от които - не-
пълнолетни.

нов законопроект 
ще се опита да улесни 
разкриването на тай-
ната на осиновяването 
у нас. това е трудно 
в българия, като спо-
ред сега действащите 
текстове в Семейния 
кодекс, човек може да 
поиска от съда да нау-
чи произхода си, само 
когато важни обстоя-
телства налагат това. 
Съдът се произнася, 
след като изслуша рож-
дените родители. често 

дори зелената светлина 
от съда не стига, за да 
се разкрие произхо-
дът. както изтъкват и 
вносителите, сега не 
е прецедент дори при 
допуснато от съда раз-
криване да се отказва 
предоставянето на та-
кава информация.

Занапред осинове-
ните ще могат да по-
искат от съда да узна-
ят произхода си и без 
да са налице “важни 
обстоятелства”, пред-

виждат новите тексто-
ве. Освен това изрич-
но се записва, че при 
положително решение 
на съда държавните 
органи и органите на 
местното самоупра-
вление са длъжни да 
предоставят информа-
цията. те се задължа-
ват и да предоставят 
данните за дата, номер 
на дело и съд, поста-
новил осиновяването, 
за да може човек да 
поиска разкриване на 

тайната.
Още две облекче-

ния се въвеждат в тази 
област - отнема се въз-
можността на осино-
вителите да обжалват 
решението на съда. 
Занапред ще може да 
го обжалва само мо-
лителят. Освен това, 
ако биологичните ро-
дители не могат да 
бъдат призовани или 
са починали, тяхното 
изслушване не е за-
дължително.

СнимкаБТа

Със заупокойна молитва и поднасяне на цветя, в Брезник отбелязаха 120-годишнината  
от изграждането на паметника на загиналите в Сръбско-българската война 

180 седмокласници са с 0 точки
по математика и български 
Снай-високирезултатисавСофия,Смолян,ВарнаиБургас

Съдия от Търговище 
задържан при получаване 
на подкуп 

100 мигранти са хванати 
у нас за ден

Тайната на осиновяването  
ще се разкрива по-лесно
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Превозвачите заплаш-
ват с протест и блокиране 
на гранични пунктове, ако 
правителството не отложи 
планираното увеличение на 
тол таксите, което трябва да 
влезе в сила от 1 юли. това 
става ясно от публикация във 
Фейсбук на камарата на авто-
мобилните превозвачи в Бъл-
гария (каПБ).

организацията е присъст-
вала среща с министрите на 
регионалното развитие и на 
транспорта, за която обаче не 
бе обявено от пресцентъра на 
двете ресорни ведомства. 

Бнр съобщава, че двамата 
министри са поели ангажи-
мент да разговарят с премиера 
николай Денков за отлагане 
на планираното увеличение 
на тол таксите с един месец. 
Преди дни обаче темата ко-
ментира финансовият минис-
тър асен василев, който зая-
ви, че дори правителството да 
има желание за отлагането, то 
няма време за техническата 
настройка на системата. 

Председателят на кама-
рата Димитър Димитров ко-
ментира, че от бранша ще на-

стояват за пълен одит на тол 
системата.

както обеща преди седми-
ца, министърът на транспорта 
инициира срещата, на която 
трябваше да се обсъди пред-
стоящото вдигане на тол так-
сите.  “адмирации за спа-
зената дума”, написа каПБ. 

“Дотук обаче свършват до-
брите новини, защото това бе 
поредната среща, в която зле 
информираните чиновници от 
мррБ и аПи не пожелаха да 
чуят бизнеса, защото според 
тях нямало нито юридическа, 
нито техническа възможност 
да се промени предстоящото 

увеличение. това разбира се 
не отговаря на истината, за-
щото преди шест месеца има-
ше както юридическа, така и 
техническа възможност от-
мяната за вдигането на тол 
таксите да се случи 2 дни пре-
ди крайния срок”, пишат от 
бранша. 

от каПБ допълват, че ре-
гионалният “андрей Цеков и 
директорът на тол управлени-
ето Георги темелков демон-
стративно неглижираха дово-
дите на бранша и ще бръкнат 
дълбоко в джоба на българ-
ския данъкоплатец. Защото 
само по този начин могат да 
се запълнят пробойните в тол 
системата у нас”.

Повишаването на тол так-
сите бе договорено от бившия 
регионален министър Гроз-
дан караджов. властта и сек-
торът постигнаха договорка 
да въведат увеличенията в две 
стъпки - първите 50% влязоха 
в сила от 1 юли 2022 г., а вто-
рото увеличение бе заложено 
за 1 януари 2023 г. Превоз-
вачите вече плащат и за пре-
минаване през второкласната 
пътна мрежа в страната, за 
която допреди това ставката 
бе нулева. С идването на слу-
жебното правителство и с мо-
тива, че инфлацията в страна-
та е висока, кабинетът отложи 
второто поскъпване с половин 
година - до 1 юли 2023 г. това 
стана в последния дни на оти-
ващата си 2022 г.

Солени глоби за мо-
билните оператори за 
таксуване на роуминг 
при спешни повиквания 
гласуваха на второ чете-
не депутатите днес. те 
са свързани с промените 
в Закона за електронните 
съобщения.

С промените се въвеж-
дат санкции за наруше-
ния на новия регламент 
за роуминга. Предвижда 
се глоба при неспазване 
на новото изискване опе-
раторите да не прилагат 
цени на едро за обслуж-
ване на повиквания към 
спешна помощ в роуминг. 
размерът на глобата ва-
рира от 400 000 до 2 млн. 
лв. в случай, че мобилни-
те оператори не инфор-
мират адекватно роуминг 

клиентите за начините 
за достъп до услугите за 
спешна помощ в посете-
ната държава членка на 
европейския съюз, ще 
трябва да платят санкция 
в размер от 10 000 до 100 

000 лв.
С промените се въ-

вежда и системата BG-
ALERT за съобщения за 
предупреждение на на-
селението за извънредни 
ситуации и бедствия.

Превозвачите пак 
плашат с протест
Повишениетонатолтакситещялодабръкне
дълбоковджобанаданъкоплатеца

Природният газ ще 
поевтинее с около 8 про-
цента през юли и ще се 
продава за около 60 лева 
и 50 стотинки за мега-
ватчас. това обяви из-
пълнителният директор 
на “Булгаргаз” Деница 
Златева по време на об-
щественото обсъждане 
на цените. Първоначал-

ните разчети сочеха по-
нижение с 12 на сто, но 
междувременно на меж-
дународните борси газът 
е поскъпнал, което се 
отразявало и на цените 
у нас.

“наблюдава се ръст 
на ценообразуващия бор-
сов индекс ETF месец на-
пред, който “Булгаргаз” 

използва и при формира-
не на регулираната цена. 
ако днеска трябваше да 
подадем актуализира-
но заявление, разлика-
та щеше да бъде само с 
4%. тоест при 19% ръст 
на борсовия индекс, 
разликата се изразява в 
4% ръст на прогнозната 
цена”, каза Златева.

Повишението на бор-
сите не се отразява в пъл-
ния си размер на цените 
у нас, тъй като в микса с 
по-голяма тежест са дос-
тавките от азербайджан, 
обясни председателят на 
регулатора иван ива-
нов. “това за сетен път 
показва полезността на 
договора, който имаме 

с азербайджан, които са 
буквално като котва за 
цената, тъй като те не за-
висят от ETF. в същото 
време над 70% от при-
родния газ за месец юли 
ще бъде доставен от тях 
и се вижда как те редуци-
рат тази промяна, която, 
ако всички доставчици, 
наши, бяха свързани с 

еTF по определен начин 
щеше да има по-сериоз-
но влияние”, коментира 
иванов.

окончателното си 
предложение “Булгар-
газ” ще направи на 1 
юли, когато и комисия-
та за енергийно и водно 
регулиране ще излезе с 
решение за цените.

60% от българите, които си купу-
ват почивка в чужбина от туристи-
ческа агенция, и 63% от тези, които 
организират пътуването си самосто-
ятелно, плащат онлайн. общо 71% 
от българите, които тази година ще 
почиват извън страната, смятат да 
плащат с карта, смартфон или смарт 
часовник. За ваканцията си зад грани-
ца 45% планират да похарчат между 
400 и 1200 лв. на човек. това показ-
ват данните от най-новото проучва-
не на “виза” (Visa) за намеренията 
на българите за почивки и начините 
за разплащане по време на тях. из-
следването обхваща осем пазара от 
Централна и източна европа (Цие) 
през 2023 г., включително България.

Данните показват, че 58% от за-
питаните предпочитат дигиталните 
разплащания, когато са зад граница, 
като 53% от тях се мотивират със си-
гурността, възприемана като отсъст-
вие на риск от загуба на пари, а 52% 

пък ценят скоростта. 
14% от българските туристи ис-

кат да плащат в чужбина със смарт-
фон или смарт часовник. в региона 
мобилните разплащания в чужбина 
са популярни и сред туристите от 
румъния и Унгария (съответно 22% 
и 21% от анкетираните).

Българите плащат с карта или 
смартфон най-често в хранителни 
магазини, ресторанти, музеи, град-
ски транспорт, щандове за сувенири. 
над половината почиващи българи 
(57%) планират да използват в чуж-
бина същата разплащателна карта 
както у дома. някои сменят картата. 
това е доста популярно сред румън-
ците (25%), поляците (24%) и унга-
рците (23%). 

четиридесет и три процента от 
анкетираните българи, които сменят 
картите си за чужбина, ще използ-
ват такава, която е свързана с тяхна 
сметка в различни валути.

60% от българите
плащат онлайн

Глобяват телекомите за роуминг 
при спешни повиквания

Природният газ ще поевтинее по-малко от очакваното
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България води прего-
вори с ек за въвеждане 
на еврото като паралел-
на валута по сделки през 
2024 година. това се раз-
бра от отговори на фи-
нансовия министър асен 
василев, който официал-
но представи проектобю-

джета за 2023 г.
на практика, ако 

Брюксел и европейската 
централна банка дадат “зе-
лена светлина”, физиче-
ските лица в страната ще 
имат възможност на до-
броволен принцип да реа-
лизират сделките си или в 

левове, или в евро. такъв 
механизъм вече прилага 
черна гора.

По неофициална ин-
формация се преговаря 
още от началото на след-
ващата година паралелни-
те цени в евро да се появят 
и в търговската мрежа, а 
гражданите сами да пра-
вят избор в каква валута да 
плащат. на практика ми-
нистерството на финан-
сите се готви да приложи 
доста по-рано тази мярка, 
защото едновременните 
цени в евро и в лева са 
задължителни в първите 
месеци след окончателно-
то приемане на България в 
еврозоната. 

“Знаете, че в България 
в момента фирмите могат 
да извършват сделки в 
евро. но физическите лица 
нямат право да извършват 
сделки в евро, както и да 
си получаваме заплатите в 
евро. Знаем, че има държа-
ви както е черна гора, коя-
то всъщност позволява на 
доброволен принцип тези 
сделки да се извършват. 
т.е. ако две лица искат и 
могат да извършват сдел-
ки в евро, това да могат 
да го направят, без държа-

вата да ги ограничава. в 
момента сделките, които 
са на физически лица като 
крайни продажби, запла-
ти по закон се извършват 
само в левове”, разказа 
василев.

от догодина предстои 
и въвеждане на данък 
върху мултинационални-
те компании, които у нас 
са предимно търговски 
вериги и банки. 

“Става въпрос за данък 
върху мултинационални 
компании, който е общ за 
целия еС, но в следствие 
на него ние ще получим 
по-високи постъпления в 
нашия бюджет, ако има 
такива компании, кои-
то са на територията на 
страната. Става въпрос за 
дружества с приходи над 
800 млн. евро и са мулти-
национални по определе-
ни критерии. в България 
такива компании са голе-
мите ритейлъри и в бан-
ковата сфера. Според раз-
четите към този момент 
от допълнителните 5% 
корпоративен данък, ко-
ито ще бъдат събрани, са 
мисля, че от порядъка на 
250 млн. лв.”, каза асен 
василев.

Обява

Дирекция „Социално подпомагане“ - Етрополе обя-
вяватъргстайнонаддаванезапродажбанабракувани
сваленотрегистрациялекавтомобилмарка„ваз“,модел
21213“сначалнатръжнацена2600,00(двехилядиишест-
стотин)лева.
Тръжнатадокументациязаучастиевтъргасепредос-

тавя безплатно и е достъпна на интернет страницата на
Агенцията за социално подпомагане – секция „Търгове“: 
https://asp.government.bg/bg/targove и на място в ДСП -
Етрополе.
Огледсеизвършваиофертизаучастиев търгасепри-

ематвсекиработенденот09:00до17:30часа,от10.07.2023
г.до16.07.2023г.включителновДСП-Етрополе,наадрес:
гр. Етрополе, ул. „Марийка Гаврилова“№ 8А. Търгът ще се
проведена17.07.2023 г.от10:00часавсградатанаДСП–
Етрополе.
Заучастиевтъргакандидатитезаплащатдепозитвраз-

мерна10%отначалнататръжнацена.
Заповечеинформация: тел.0878869823–Цветислава

Николова.

Обява

Обява

„ДунавСоларПлант”ЕООДуведомявазасегнататаоб-
щественост,ченаоснованиечл.95,ал.3отЗаконазаопазва-
ненаоколнатасредаичл.9отНаредбатазаусловиятаиреда
за извършване на оценка на въздействието върху околната
средамогатдасезапознаятсизготвенотоЗаданиезаобхвати
съдържаниенаДокладзаоценканавъздействиетовърху
околнатасредазаИнвестиционнопредложение„Изграж-
даненаВЛ400kVзаприсъединяваненаФЕЦ„Габаре”към
преноснатаелектрическамрежа(ПЕМ)400kV”,сВъзло-
жител„ДунавСоларПлант“ЕООД,наследниялинк:https://
enery-element.eu/pdfs/VL_400kV_Gabare.pdf,кактоинаследния
сайт:https://enery-element.eu/bg.html#notifications.
При коментари, бележки, предложения и препоръки по

представенотоЗадание,същитемогатдабъдатизпратенидо
28юли2023г.на:
и-мейл:md@element-power.eu
илинаадрес:гр.София,ул.„Московска“№21,вх.Б,ет.3.

УвЕДОМЛЕНИЕЗаИЗГОТвЕНОЗаДаНИЕ
ЗаОбХваТИСЪДЪРЖаНИЕТОНаДОКЛаД

ЗаОЦЕНКаНавЪЗДЕЙСТвИЕТОвЪРХУОКОЛНаТа
СРЕДаЗаИНвЕСТИЦИОННОПРЕДЛОЖЕНИЕ

На„ДУНавСОЛаРПЛаНТ“ЕООД

когато лица, които 
извършват търговска дей-
ност или  ресторантьор-
ски и кетъринг услуги не 
издадат касова бележка, 
клиентът има право да не 
заплати стойността на дос-
тавката или продажбата. 
това предвиждат промени 
в Закона за ДД. това е идин 
от многото закони, които 
се променят чрез преход-
ните и заключителните 
разпоредби на Закона за 
държавния бюджет за 2023 
г., представен вчера офи-
циално във финансовото 
министерство.

както вече е известно, 
василев силно е увеличил 
разчетените преди това от 
служебния министър роси-
ца велкова бюджетни при-
ходи за тази година. те се 
увеличават с 3.5 млрд. лв., 
които ще се съберат основ-
но по линия на ДДС. очак-
ва се агенция “митници” 
силно да подобри събира-
емостта на ДДС и акцизи 
при вноса. “там заварихме 
прогноза за неизпълнение 
с 1.5 млрд. лв. Първото по-
лугодие вече е изпуснато, 
но през второто митниците 
ще повишат събираемост-
та при вноса”, каза финан-
совият министър асен ва-
силев при представянето 
на бюджета.

Значително затягане 
на контрола се очаква и от 
страна на наП, както по 
отношение на декларира-
нето на доходи, така и по 
отношение на проверките, 
каза той. така например 
работодателите ще бъдат 

задължени да изплащат за-
платите на служителите си 
единствено по банков път.

Финансовият минис-
тър се оправда, че бизнесът 
и редовите данъкоплатци 
няма да бъдат натоварени 
излишно с проверки, а да-
нъчният контрол ще бъде 
“целенасочен към неиз-
рядните фирми”. василев 
обясни, че вече е провел 
разговори с организациите 
на счетоводителите и оди-
торите, с които е разисквал 
новите мерки за отчетност 
и по-стриктен данъчен 
контрол. Бюджетът за тази 
година следва макрорамка-
та, зададена от служебния 
кабинет - ръст на икономи-
ката от 1.8%, средногодиш-
на инфлация 8.7% и 5.6% в 
края на 2023 г.  За разлика 
от проектобюджета на 
велкова, сегашният е с 3% 
дефицит, а не с 6.4%. За да 
се вмести в тази рамка ва-
силев е завишил приходи-
те с 3.5 млрд. лв. и с почти 
толкова е орязал разходи-
те  - за капиталови инвес-
тиции и за издръжката на 
министерства и държавни 
ведомства, без да се засягат 
заплатите на чиновници-
те. За следващата година 
също е планиран дефицит 
от 3%, но през 2025 г. той 
ще нарасне на 3,6 на сто за-
ради еднократен разход за 
доставка на новите бойни 
самолети. макроикономи-
ческата прогноза предвиж-
да ускорение на растежа на 
икономиката с 3,3%.

“Постигане на 3% де-
фицит не е самоцел. Поли-

МФпредлага:

Не плащаш, 
ако не получиш 
касова бележка

СнимкаБТа

Министърът на финансите Асен Василев

Преговаряме с ЕК за въвеждане 
на еврото като паралелна валута

l в проекта на бюджета за тази го-
дина е отразено осъвременяването на 
пенсиите от 1 юли с 12%.

l Учителските заплати ще бъдат ин-
дексирани със задна дата от 1 януари до 
достигане на 125% от средната заплата 
за страната.

l втората година от майчинството 
ще се изравни с минималната заплата и 
ще стане 780 лв. със задна дата от 1 януа-
ри. тъй като в момента майките получа-
ват 710 лева, е осигурен механизъм през 
социалното министерство те да получат 
разликата до 780 лв. накуп за изминали-
те месеци.

l Повишение на минималната за-
плата на медицинските сестри до 1500 
лв. и на лекарите до 2000 лв. - това са по-
желателни прагове, но какви заплати ще 
получават хората е въпрос на решение 
на болничните ръководства.

l 111 млн. лв. повече социални пла-

щания заради повишения праг на линия-
та на бедност от 504 млн. лв. тук се има 
предвид обвързването на социалните 
помощи с линията на бедност, вместо 
гарантирания минимален доход, което 
влезе в сила от 1 юни.

l Повече средства за лична помощ, 
социално подпомагане, семейни помо-
щи за деца. Също от 1 юни значително се 
повишиха социалните помощи, а също 
се разшири и кръгът от хора, които имат 
право да ги получават. Заедно с това оба-
че наред с децата от първи, втори, трети и 
четвърти клас, както и осми, еднократни 
помощи за началото на учебната година 
ще има и за децата от пети клас - това 
е една необявявана досега промяна. До-
сега текстът предвиждаше еднократните 
помощи да са за първи-четвърти клас, и 
за първи и осми.

l Повече средства за отбрана - до 
1,88% от БвП.

Парите за повишаване 
на пенсиите са осигурени

Задължаватработодателитедапревеждат
заплатитесамопобанковпът

тическата криза, войната в 
Украйна и високите цени на 
енергията не попречиха на 
българските фирми да из-
работят достатъчно висок 
брутен вътрешен продукт 
и заедно с гражданите да 
платят достатъчно данъци, 
така че дефицитът да бъде 
намален. това показва, че 
може да се води отговор-
но социална политика, без 
да се нарушават балансите 
на страната”, коментира 
финансовият министър. 
василев е оптимист, че до 
края на тази година ще има 
втори транш по плана за 
възстановяване, но първи 
за тази година, в размер на 
1.416 млрд. лв. ако тези 
средства постъпят, дефи-
цитът на касова основа ще 
падне до 2.5%., но както в. 
“Дума” писа голяма част 
от условията за получава-
нето на тези пари изобщо 
не са изпълнени.

До края на годината 
данъчните ставки остават 
непроменени, с изключе-
ние на ДДС за природния 
газ. Ставката от 9% ще 

бъде възстановена на пре-
дишните 20%. василев 
обаче отново пропусна да 
посочи какво се случва с 

ДДС за парното и топла-
та вода, които по закон са 
временно намалени на 9% 
до края на юни. както ста-

на ясно във вторник БСП 
няма да подкрепи предла-
гания бюджет, защото е 
антисоциален.
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Медицинска сестра подгрява стачкуващите си колежки от медицински център в град Остин, щата Тексас. 
Стотици медицински сестри се включиха в еднодневния протест заради кризата с персонала и пренебрежителното 
поведение на болничните администратори по време на преговорите за договори

еС предупреди, че ще 
наложи санкции на Прищи-

на заради липсата на стъпки 
за намаляване на напреже-

нието в северните косовски 
общини. това обяви гене-

ралният директор на евро-

комисията по политиката на 
съседство и разширяването 
Герт ян копман, на когото 
се позовава албанската ре-

дакция на радио Свободна 
европа. По думите на ко-

пман се подготвят мерки, 
сред които замразяване на 
финансирането по програ-

ми на еС, на дейността на 
всички работни групи по 

споразумението за стабили-

зиране и асоцииране, както 
и на срещите на политиче-

ско равнище. Предвижда се 
и замразяване на проекти от 
фонда за инвестиции в За-

падните Балкани, засягащи 
косово. копман допълни, 
че мерките са обратими, ако 
Прищина направи нужните 
стъпки за деескалация в се-

верните общини.
косовските сърби в об-

щините Звечан, Лепосавич 
и Зубин поток, където те 
са мнозинство, започнаха 
всекидневни протести от 26 
май. тяхното недоволство е 

срещу албанските кметове, 
избрани при активност от 
3,5%, тъй като сърбите бой-

котираха вота. на 29 май се 
стигна до сблъсъци между 
протестиращи, полиция и 
военни от кФОр.

Албанският премиер еди 
рама повтори призива си за 
спешно успокояване на си-

туацията в Северно косово, 
защото иначе перспективата 
била за “малък Донбас” в 
средата на европа, съобщиха 
косовски и албански медии. 
рама заяви това в Брюксел, 
в присъствието на генерал-

ния секретар на нАтО Йенс 

Столтенберг, премиерите и 
президентите на нидерлан-

дия, Белгия, норвегия, румъ-

ния, Полша и Литва. По ду-

мите на рама трябва да бъде 
направено всичко възможно, 
за да се доведе диалогът ко-

сово-Сърбия до най-високо 
равнище с подкрепата на 
САЩ и под егидата на еС.

Скупщината на репу-

блика Сръбска, която е 
част от Босна и Херцего-

вина, одобри с пълно мно-

зинство ветото върху спо-

разумението с косово за 
преминаване на границата 
само с лична карта.

Брюксел предупреди
Косово със санкции
АлбанскиятпремиерЕдиРамаплаши
с„малъкДонбас”всредатанаЕвропа

Камбоджански полицаи охраняват 
демонстративно изгаряне на 
наркотици в столицата Пном Пен. 
Властите унищожиха 5 тона синте-
тична дрога, разкрита наскоро 
в страната

Скупщината на република Сръбска, която е съставна 
част на Босна и Херцеговина (БиХ), прие закон, с който 
решенията на федералния конституционен съд няма да 
се прилагат на територията на република Сръбска, съоб-

щи ртрС. това ще е в сила, докато парламентът на БиХ не 
приеме Закон за конституционния съд, който да предвиж-

да отстраняването на чуждестранните съдии от съда.
всички лица, които не изпълняват решенията на кон-

ституционния съд на БиХ, ще бъдат защитени от републи-

ка Сръбска. нейният президент Милорад Додик изтъкна 
в столицата Баня Лука, че приетият закон ще се прилага 
въпреки предупрежденията на международната общност 
срещу него.

Баня Лука прие закон
срещу чуждите съдии

Правителството на италия одобри проектозакон, насочен 
най-вече срещу лица, шофиращи след употреба на алкохол и 
наркотици. водач, вече осъждан за нетрезво шофиране, е задъл-

жен да монтира на волана си т.нар. “алкохолна ключалка”, която 
блокира старта на колата, ако установи употреба на алкохол.

Бърз тест на слюнка ще доказва употребата на наркотици. 
При положителен резултат книжката се отнема за три години. 
непълнолетно лице, което шофира без книжка и е пияно или 
дрогирано, се лишава от нея, докато не навърши 24 г.

на начинаещите шофьори се забранява да управляват мощни 
автомобили, преди да са изтекли 3 г. от получаването на книжка. 
тя се отнема от 7 до 15 дни при използване на мобилен телефон 
по време на шофиране.

Италия затяга правилата
срещу пияни шофьори

СнимкибтА

Първият министър на Шотландия 
Хамза юсаф обяви готовността на 
страната да стане член на еС, ако полу-

чи независимост от великобритания. в 
интервю за “Политико” той припомни, 
че през 2016 г., по време на референду-

ма за Брекзит, 62% от жителите на об-

ластта гласуват да останат в еС. “Ако 
през 2014 г., когато се провеждаше ми-

налият референдум за независимостта 
на Шотландия, знаеха какво ще се слу-

чи две години по-късно, без съмнение 
щяха да гласуват за независимост”, за-

яви той.

Според юсаф Шотландия има дъл-

гогодишен практически опит в следва-

нето на европейските правила, което 
й дава значимо преимущество в при-

съединяването към еС в сравнение с 
други кандидати, като например тези 
от Балканите.  

Шотландия иска независимост заради членство в ЕС

Разследват 
„Алтернатива 
за Германия”

Властите на германската 
провинция Тюрингия са започна-
ли проверка на политика Роберт 
Заселман  от “Алтернатива за 
Германия”, който в края на мина-
лата седмица спечели местните 
избори. Изяснява се дали крайно-
десният политик “ще се придър-
жа към свободен демократичен 
режим по смисъла на закона и 
конституцията”.

Обиски в Румъния 
заради нелегално оръжие

145 обиска са извършени в Румъ-
ния по дело за трафик на оръжие. 
Проверяват се две местни компа-
нии, регистрирани в Полша, които 
онлайн са продавали незаконно въз-
душни пушки и пистолети.

Британските медици 
готвят стачка

Британската медицинска асо-
циация подкрепи стачните дейст-
вия на старшите лекари, набеляз-
вайки 20 и 21 юли като дати за 
протест. Профсъюзът иска ка-
бинетът да излезе с реалистична 
оферта за заплащането, за да се 
справи с реалното намаляване на 
възнагражденията.

Руски удар 
по сирийската опозиция

Най-малко осем бойци от си-
рийската опозиция са били ликви-
дирани при руски въздушни удари, 
насочени срещу база в Северо-
западна Сирия. Бойците са били 
от “Бригада Хамза”, свързана с 
ислямистката групировка “Хаят 
Тахрир аш Шам”.

Суша в Мексико
Коренното население в пла-

нинските райони на югоизточния 
мексикански щат Чиапас се опит-
ва да се справи с пресъхването на 
водните ресурси, предизвикано от 
климатичното явление “Ел Ниньо” 
и изменението на климата. Според 
местните власти 65% от щата е 
засегната. 

Препоръчват забрана 
на рекламата на онлайн 
хазарта в Австралия

Парламентарна комисия препо-
ръча Австралия постепенно да пре-
махне рекламата на онлайн хазарта 
в рамките на три години. Австра-
лийците харчат повече за онлайн 
хазарт от гражданите на всички 
останали страни и това предизвик-
ва хаос, заяви председателката на 
комисията Пета Мърфи.
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СнимкаБТа

Мъж развява знаме с лика на убития чилийски президент Салвадор Алиенде. Надписът на 
флага гласи: "50 години. Историята е наша. И хората я създават. Чили 1973-2023 г." Стотици 
чилийци отбелязаха на площада пред президентския дворец Ла Монеда 115-годишнината от 
рождението на Алиенде на 26 юни 1908 г. Социалистът Алиенде загина на 11 септември 1973 г. 
по време на преврата на хунтата, ръководен от ген. Аугусто Пиночет и подкрепен от САЩ 

най-малко 31 души бяха задържани 
при избухване на безредици в западни-
те предградия на Париж. Хиляди недо-
волни, най-вече мигранти, излязоха на 
улицата, след като полицай застреля в 
нантер 17-годишен шофьор от алжир-
ски произход.

тийнейджърът, идентифициран един-
ствено като наел М., отказва да спре авто-
мобила си за проверка на самоличността. 
когато полицаите успяват да го спрат, 
единият от служителите на реда насочва 
служебното си оръжие към шофьора, а 
вторият го моли да слезе от колата. Мла-

дият мъж настъпва газта. в този момент 
полицаят го прострелва в гърдите, след 
което колата изминава 10 метра и се 
блъска в стълб. Шофьорът е починал на 
място.

според органите на реда загиналият 
многократно е попадал в полезрението 
на полицията заради нарушения на пътя 
и шофиране без книжка. в колата е имало 
още двама пътници. единият вече е за-
държан, вторият е обявен за издирване.

наизлезлите след новината протес-
тиращи започват да издигат барикади, 
да палят кофи за боклук и автомобили 

по улиците на нантер. те влизат в сблъ-
съци с пристигналите на място служи-
тели на реда. Полицията е използвала 
сълзотворен газ, след като е нападната с 
камъни, бутилки и пиратки. най-малко 
24 полицаи са ранени. Безредиците са се 
разпространили в  съседните предградия 
на Париж, като сградата на общината в 
Мант ла Жоли е била запалена. 

вътрешният министър Жералд Дар-
манин призова за спокойствие и каза, че 
"справедливостта трябва да бъде възда-
дена и истината трябва да бъде казана". 

Полицаят, който е стрелял, е задър-

жан по подозрение за умишлено убий-
ство, води се вътрешно разследване. По-
лицията ще продължи да патрулира по 
улиците на парижките предградия, за да 
предотврати нови погроми.

Лидерът на френската левица Жан-
Люк Меленшон изрази "искрените си 
съболезнования" на семейството на 
юношата. "никой полицай няма право 
да убива, освен при самозащита", напи-
са той в туитър. "тази неконтролируема 
полицейска сила дискредитира автори-
тета на държавата. тя трябва да бъде из-
цяло преразгледана", добави той.

Погроми и сблъсъци в 
предградията на Париж
Убийствотопризадържанена17-годишенмладеждоведедоиздигане
набарикадииупотребанасълзотворенгазвнантер

"в Украйна върви лов на 
мъже. режимът на Зеленски 
всъщност организира "сафа-
ри" на украинците", заяви 
Олег соскин, съветник на 
бившия президент на страна-
та Леонид кучма, в своя блог 
в ютуб, цитиран в руски ме-
дии. По думите му мъжете са 
отвличани по улиците, набут-
вани са в чакащи автобуси и 
са вкарвани в армията. "няма 
достатъчно пушечно месо. 
Загубите са големи", твърди 
соскин.

руските сили водят на-
стъпателни действия в Ли-
манското, Бахмутското, Ма-
риинското и Шахтьорското 
направление, съобщи укра-
инският Генщаб. те са из-
ползвали ирански дронове 
"Шахед", 5 крилати ракети с 
въздушно изстрелване Х-22 и 
2 зенитни управляеми ракети 
с-300. нанесли са 24 въздуш-
ни удара и са осъществили 42 

атаки с реактивни системи за 
залпов огън. 

"на Луганското направле-
ние се наблюдава намаляване 
на активните действия на ук-
раинските части, това се дъл-
жи на редовните загуби и из-
черпването на настъпателния 
потенциал", каза за тАсс 
подп. Андрей Марочко.

Десет души загинаха, сред 
тях и две ученички, и над 56 
бяха ранени при руски удар 
срещу град краматорск в за-
падната част на Донецка об-
ласт, съобщиха медиите. По-
разен е ресторант, повредени 
са десетки жилищни сгради.

кетъринг компанията на 
евгений Пригожин "кон-
корд", която е доставяла хра-
ни за армията,  ще бъде раз-
следвана, обяви владимир 
Путин. По думите му послед-
ната година частната компа-
ния е получила почти 2 млрд. 
долара от държавата.

„Сафари“ за лов на 
войници в Украйна 

Жертвите при въ-
оръжени конфликти по 
света през 2022 г. са над-
хвърлили 238 000 души, 
разкрива новият Глоба-
лен индекс на мира, пуб-
ликуван от института за 
икономика и мир. спо-

ред него светът става все 
по-малко спокоен вече 
девет поредни години, а 
жертвите са най-много 
от 1994 г. насам, когато 
са войната в Босна и ге-
ноцидът в руанда.  

конфликтът в етио-

пия е с най-много жерт-
ви за м.г. над 100 000 
души са били убити там 
в боевете между прави-
телствените сили и бун-
товниците от Фронта за 
народно освобождение.

руската операция в 

Украйна е на второ мяс-
то с най-малко 82 000 
убити. 

най-мирните страни 
в света през м.г. са ис-
ландия, Дания и ирлан-
дия, на дъното са Афга-
нистан, Йемен и сирия.

над 200 млрд. долара държавна 
помощ за стабилизиране на ико-
номиката в сАЩ по време на пан-
демията от кОвиД-19 са отишли 
при мошеници. инспекторатът на 
Администрацията за малък бизнес 
на съединените щати констатира 
в свой доклад, че “поне 17% от 

всички средства, или 133 млрд. 
долара по двете правителствени 
програми за подпомагане на мал-
кия бизнес, са били изплатени на 
потенциални измамници”.

Допълнително измамите с 
обезщетения за безработица по 
време на пандемията са стрували 

на данъкоплатеца 76 млрд. долара 
според показанията пред конгреса 
на главния инспектор на Минис-
терството на труда Лари търнър.

инициативите за подпомагане 
започнаха по времето на Доналд 
тръмп и продължиха при Джо 
Байдън.

Близо четвърт милион жертви през 2022 г.
при въоръжени конфликти по света

Милиарди от КОВИД-помощите  
в САЩ отмъкнати от измамници

Джо Байдън е под пълния контрол на китай, за-
яви Доналд тръмп на събитие в ню Хемпшир. той 
обясни, че Белият дом не реагира на съобщенията за 
дейността на китай в куба, което според него се дъл-
жи на предролагаем подкуп на президента от Пекин. 
“китай знае колко е компрометиран. те имат пълен 
контрол над него... китай притежава Байдън”, отсече 
тръмп и добави, че ако бъде преизбран, ще иска от 
Пекин да махне военната и разузнавателната техника 
от куба за два дни.

тръмп обяви ново предложение за регулиране на 
имиграцията в сАЩ - в страната да не се допускат 
“комунисти” и “марксисти”. “Ще държим чуждите, 
мразещи християните комунисти, марксисти и соци-
алисти далеч от Америка”, закани се той на конфе-
ренция във вашингтон. 

тръмп подаде насрещен иск срещу писателка-
та елизабет карол, която преди това бе завела дело 
срещу него за изнасилване и клевета, съобщи “Блум-
бърт”. в иска експрезидентът обвинява карол в на-
кърняване на репутацията му с твърденията, че била 
изнасилена от него, въпреки че съдебните заседатели 
го намериха за невинен по това обвинение.

Тръмп: Байдън е
контролиран от Китай
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Знам, вече е супер банално да се вадят на бял 
свят доказателства колко лицемерна, морално ко-
румпирана, непоследователна и етично прогнила е 
градската десница. И тук дори нямам предвид кон-
султациите с Пеевски за промяна на конституци-
ята. Те съществуват точно като в безсмъртния 
лаф на Маркс (Граучо): “Това са моите принципи. 
Ако не ви харесват имам и други”...

С години психодясното изсмукваше остатъчна 
легитимност само от три теми - лустрацията, 
истеричния антикомунизъм/безкрайните тиради 
за зловещата ДС и патологичната русофобия.

Те никога не са знаели как да формулират реал-
на политика и заради това затънаха в псевдомо-
ралистичните бесове.

Днес обаче издигат за свой кандидат Васил 
Терзиев, потомствен десар, с легендарен дядо и 
баща и чичо, тръгнали по същия път. 

Да, кандидатът е изваден като по калъп от 
фантазията на градския десен за бъдещето - офи-
сен милионер, стерилен ум, патетична тъпотия и 
пиар-локуми, които са така изхабени, че сигурно 
не могат да вдъхновят дори и черния богослов Ка-
лин Янакиев.

Като чуя, че някой вярва в “свободните и ико-
номически независими хора” ми става лошо, защо-
то едва ли ще се намери човек, който да вярва в 
обратното. Освен, ако не се казва Бойко Борисов, 
чийто имунитет ПП/ДБ бранят като хипстър 
дюкянче за крафт-бира. Или пък, когато някой се 
възторгне, че не могат “да ни отнемат свобода-
та да мечтаем”. О, да! Това Найо Тицин ли го е 
измислил? Как така още не го е патентовал?

Но дори и това не може да скрие факта, че 
Терзиев е потомък на кадри на ДС, пък нали....лу-
страция...гадни комунисти... ченгета...ДС....Ох, 
млъкни сърце!

Сега виждам, че вече се ражда оправданието. 
Терзиев заклеймил ДС, показал морален гръбнак, 
дал телевизионно интервю в което казал, че не 
иска ДС да се повтаря и, че се ужасявал от при-
казките за нов Народен съд. 

Силно!
Но тогава къде останаха каузите за лустра-

ция? Нали преходът беше провален, защото ДС 
и тяхното потомство продължавали да тъпчат 
гръбнака на пиещите чай със спирулина? Нали чен-
гетата трябвало да бъдат изведени пред строя и 
пратени в лагера на общественото презрение?

Никой не отговаря за греховете на своите пред-
ци. Но интересно - БСП по време на целия преход 
беше медийно бичувана точно заради това. Вземе-
те позициите на левицата от началото на прехода 
- там се прави разтърсващ анализ на миналото и 
партията се отрича от всички онези неща, които 
и до днес възмущават хората. Ама това никога не 
беше достатъчно. Нови и нови орди от зомбита, 
пардон, от десни избиратели хвърляха слюнки, че 
комунистите са виновни за всичко. А най-накрая 
издигнаха потомък на комунисти за кандидат за 
кмет. 

И честно казано Терзиев вместо да си причиня-
ва телевизионен садомазохизъм щеше да е много 
по-принципен, ако не се беше разпаднал в тъпо-
тиите за миналото. Защото това е капанът на 
десницата, който ще го удави. Издигат го супер-
безпринципни хора, издигат го партии-вампири, 
които така или иначе нямат никакви принципи, 
извън пълните с тъпотии фб-статуси. Щяха да го 
преглътнат дори и да се беше появил с тениска: 
“Аз съм от ДС и съм горд с това’.

Защото очевидно има две ДС-та - едното, кое-
то трябва да мразим и другото в което са наши-
те кучи синове с милионите, а те са добри, яки и 
готини хора.

Всъщност аз не бих се изненадал, ако един ден 
се окаже, че градското дясно е най-доброто по-
стижение на ДС някога. 

Беше нормално да се върнат при корените си...

ДС-десница

Аут

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

Подмасата

АНАТолИйсТАНКУлов

  �
Юлия КУЛИНСКА

 

като във вариететно 
мъпетшоу властимащите 
отново скриха Бойко Бо-

рисов под масата. Герба-

джийският елит, подкре-

пян от баджанаците си от 
ПП и ДБ, се уплаши да не 
би случайно върху вожда 
им да бъде употребено 
правосъдие. вече два пъти 
ГерБ и коалиционните 
им другарчета го спасяват 
от искането в нС да бъде 

дебатирано за имунитета 
му. А лидерът им само 
наднича зад пердето, за 
да следи дали гавазите му 
от ПП и ДБ са на място-

то си в пленарната зала. 
Явно единствената цел 
на съдебната реформа и 
освобождаването на Ге-

шев беше... спасението на 
Борисов.

След последните из-

бори Борисов очевАдно 
навири гребен и стана 
логорейно словоохотлив 
пред медиите. Ами друго 
си е да си депутат и да ръ-

сиш глупотевини, а разни 
удобни репортери да се 
въртят около теб и да се 
размазват от кеф на прос-

тотиите ти. Ласкателно е 
да гледаш как миловидни 
жрици на перото подска-

чат на високи токчета и 
каканижат:"Бойко, кажи! 
Бойко, коментирай! и 

Бойко коментира. Обви-

нява и се зъби на всички, 
а за собствения си иму-

нитет се прави на умряла 
лисица. Да, страшничко е 
да останеш гол и уязвим 
пред разсърдената теми-

да. не, че тя се е засилила 
да раздава справедливост, 
де...  

По-тревожно е оба-

че, че озлобената орда от 
епохата "преди кирил и 
Асен" идва отново. вече 
се чуват бойните викове 
за реванш. виждат се оз-
лобените им физиономии 
и размахваните над гла-

вите им бухалки. А вече 
пеят и вестални песни за 
завръщането си. Защо-

то е неоспорим факт, че 
прецакаха яко коалици-

онните си партньори и 
си вършат далаверките, 
скрити зад фразата:"ние 
не управляваме!".  

Цинизмът на Борисов 
прогресивно еволюира. 
в началото словесните 
изблици на бившия бо-

дигард будеха насмешка 
и минаваха за проява на 
чувство за хумор. За-

ложеният му природно 
хитряшки манталитет, съ-

четан с огромната и без-
контролна власт в ръцете 
му през годините, го пре-

върна в самозабравил се, 
циничен и авторитарен 
тиранин.

на гербаджията номер 
1 сега не му пука за нищо 
и от нищо. той продължа-

ва да живее с усещането, 
че е царят Слънце и че от 
него зависят съдбините на 
страната и на всички нас. 
и май няма сила, която да 
го помръдне от пиедеста-

ла.
А, за съжаление, май 

е така... 

Александър 
Симов

  �
Мая ЙОВАНОВСКА

Покрай невижданата 
от десетилетия инфла-

ция последните години 
пазарът на имоти доста 
се пораздвижи. Цените 
хвъркнаха, даже имаше 
моменти, в които, едва ли 
не, свободните жилища 
не стигаха, за да зодово-

лят интереса на купува-

чите. имотните експерти 

пък не спираха да на-

дуват погнозите, щото, 
знаем, те са най на дала-

вера. Финасовите специ-

алисти пък каканижеха 
за ниски лихви и въобще 
със статистика по темата 
ни заливаха всекиднев-

но. та почти изпаднахме 
във впечатлението, че 
у нас едва ли не имоти 
се пазаруват масово. на 
средностатистическия 
българин пари за сметки 
и прехрана не му дости-

гат, но виж имотите вър-

вят като топъл хляб.
Покрай последни-

те данни, че пазарът 
конкретно в София се 
бил поохладил (какво-

то и да означава това), 
един експерт разясня-

ва как това е понеже в 
столицата цените на жи-

лищата са доста високи 
и вече хората с по-ниски 
доходи се били отдръп-

нали. А пък банкерите 
почнаха да ни говорят и 
за задаващи се по-висо-

ки лихви.
Заради природата си, 

а и по традиция, бълга-

ринът държи на собствен 
дом. Българинът обаче 
живее и в най-бедната 
държава в еС. Страна-

та на работещите бедни. 
Ако не е ясно, нека го 
кажем - ниските заплати 
и невъзможността едно 
семейство да си осигури 
дом, е в основата на де-

мографската криза. как-

во е бъдещето ни тогава? 
Преди няколко го-

дини беше направена 
прогнозата, че през след-

ващото десетилетие бъл-

гарите постепенно ще се 
превърнат от нация на 
собственици в нация от 
наематели. Защото имот-

ният пазар ще става все 
по-недостъпен за хората 
заради социалното нера-

венство и разслоението 
на обществото. Дори в 
момента достъп до него 
имат около десетина про-

цента от гражданите. и 
това основно са успелите 
и предприемчиви хора. 
Останалите са са аут за-

ради ниските си доходи. 
е, тази негативна 

прогноза май вече е пое-

ла по пътя на случването. 
иначе у нас се оказва, че 
близо 40 на сто от жи-

лищата са необитаеми, 
докато над 30 на сто от 
хората се тъпкат в прена-

селени домове.
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  �
Виктория Георгиева

“Не говорим за коалици-
онно споразумение, а за меха-
низъм, който да осигури спаз-
ване на поетите ангажименти 
при формирането на прави-
телството. Няма нищо ново 
от това, което вече бяхме до-
говорили с колегите преди 
3 седмици”, заяви Лена Бо-
риславова на влизане в парла-
мента, където обяви, че отива, 
за да се включи в разговорите 
по управленската програма. 
тя беше и много възмутена, 
че лидерът на ГерБ Бойко 
Борисов е цитирал неин сМс 
до Десислава атанасова от 
ГерБ, гласящ: “Ще счупим 
сглобките”, а самият Борисов 
коментира, че няма да участ-
ва в сглобките им, защото 
партията му няма ангажимент 
към ПП/ДБ.

Напрежението между склю-
чилите т.нар. джентълменско 
споразумение расте, то видно 
се пропуква, като още в петък 
Борисов каза, че явно няма да 
има ротация на министър-пред-
седателите, обвинявайки ПП-
ДБ в извършването на чистки 
в държавната администрация. 
той стигна и по-далеч, заявя-
вайки, че към момента втората 
политическа сила прави всич-
ко онова, което беше казано в 
записа, разпространен от вече 
независимия депутат радостин 
василев. Лидерът на ГерБ оба-
че допълни, че ГерБ-сДс няма 
да свалят правителството.

това накара кирил Петков 
и Христо иванов да се фръц-
нат, заканвайки се, че няма да 
влязат в пленарната зала, об-
винявайки ГерБ, че прокарват 
своите решения и законопро-
екти с плаващи мнозинства, 
включващи ДПс и “възраж-
дане”.

Ултиматумът

Миналата седмица Петков 
обяви, че ПП/ДБ искат 7 гаран-
ции (общ борд за назначение 
на регулатори; да се спазва 
вече одобрената обща законо-
дателна програма; пътна карта 
за съдебната и конституционна 
реформа; реформа в службите; 
съгласуван закон за антико-
рупционната комисия; пре-
работка на изборния кодекс; 
обща позиция за законността 
на референдума на “възражда-

не”) от ГерБ. За да изпълняват 
декларацията “Денков - Габри-
ел”. иначе двете коалирали се 
за последните избори форма-
ции... ще поискат оставката 
на правителството на Николай 
Денков. тоест на собственото 
си правителство.

че навсякъде е напълно 
нормално да се искат оставки 
и свалят правителства е факт; 
че това е напълно легитимен 
инструмент - факт; че е често 
използвам прийом - факт. Но 
че управляващи искат да свалят 
собственото си правителство - 
това е някаква родна иновация. 
По-точно, поредното безумие, 
вероятно предложено от кирил 
Петков. Не за друго, а защото 
на него най-много му приляга 
да говори и предлага подобни 
откровени небивалици.

разбира се, ДБ/ПП се оп-
равдават, че всъщност ГерБ 
нарушавали споразумението за 
обща законодателна програма, 
макар към момента нарушите-
лят да са именно градската екс 
десница и Промяната, които за 
отрицателно време извършиха 
десетки предварително неуго-
ворени с ГерБ назначения по 
висшите етажи на държавната 
администрация. румен спецов 
като шеф на НаП е само върхът 
на айсберга, да не забравяме 
и шефовете на регулаторите - 
БНБ, сметната палата и НЗок, 
а както се разбра, това засяга и 
всички 89 поста в държавната 
администрация, включително 
и шефовете на службите, кои-
то вече веднъж бяха в окото на 
бурята покрай записите, освет-
лени от радостин василев, в ко-
ито се говореше за съгласуване 
с чужди посолства.

Малко по-късно Петков се 
жалва, че той и коалицията, от 
която е част - ПП/ДБ, се чувст-
вали като смокинов лист - от-
пред, а отзад пък, за важните 
неща, били ГерБ. тези алего-
рии, типично за начина на изра-
зяване на лидера на ПП, обик-
новено навеждат слушателя и/
или читателя на по-различни 
размисли, вероятно не толкова 
близки до тези, които е имал 
Петков, но е факт, че думите му 
отново станаха повод за поди-
гравки.
Каква е новата драма?

Надали е необходимо да 
припомняме, че именно ПП/
ДБ поискаха от ГерБ просто 
да подкрепят правителството, 
никакви коалиции с тях (уж), 
никакви техни министри (из-
ключваме одобрената от тях за 
ротационен мин. председател 
Мария Габриел, чийто ред оба-
че по всичко личи, че няма да 
дойде), а сега пък мрънкат, че 
ГерБ отказали да гласуват тех-
ния законопроект за кПкоН-

Пи и накрая ПП/ДБ подкрепи-
ха този на партията на Борисов, 
което хич не им се хареса. 

Драма обаче нямаше, когато 
асен василев се опита, прес-
качайки дори ПП, да назначи 
виолета Лорер, съпругата на 
депутата от “Продължаваме 
промяната” Даниел Лорер, за 
член на борда на европейската 
инвестиционна банка от името 
на България. Нямаше и когато 
Даниел Лорер беше предложен 
от ПП/ДБ за еврокомисар на 
мястото на Мария Габриел, ма-
кар дори само с тези предложе-
ния за пореден път партията на 
Петков/василев да показа ясно, 
че тяхната резервна скамейка 
разполага с играчи единствено 
на принципа роднина-родница-
роднина, което е по-зле и от пре-
върналата се в култова фраза от 
филма “опасен чар” - роднина 
- милиционер, олицетворяваща 

нагледно положението.
е, добре, де, можем малко 

да разширим състава - роднина 
- любовник - роднина.

Има ли, няма ли 
коалиция

въпрос с повишена труд-
ност - уж няма, казват по някое 
време участниците в несъщест-
вуващата коалиция. обаче и 
двете страни очакват от въоб-
ражаемия си коалиционен парт-
ньор съгласуване на решенията 
с него. Политическо споразуме-
ние липсва, което затруднява 
допълнително ситуацията. Не е 
и ясно как точно се взимат ре-

шенията. По-точно, взимат се 
основно от едната страна, но 
даже не толкова от страна на 
ПП (ДБ пък въобще не ги броя, 
те са като някакъв страничен на-
блюдател), а предимно, лично и 
еднолично от асен василев.

вече станахме свидетели на 
няколко подобни назначения 
или опити за такива, които не 
ядосаха само ГерБ, а дори и 
хора от редиците на коалиция-
та ПП/ДБ, макар да не се даде 
гласност. все по-активно се го-
вори, че първо - назначението на 
виолета Лорер (макар самата тя 
да се отказа, но именно поради 
надигналото се недоволство от 
всички страни), второ - това на 
спецов, са изправили на нокти 
коалиционните партньори.

Парадоксално, но ГерБ, 
които не само са най-голяма-
та парламентарно представена 
група, заеха и първото място 

на последните избори, а и във 
всякакви социологически про-
учвания и към момента държат 
лидерското място, са в ситуация 
да се примиряват с решенията и 
назначенията, често безумни и 
рискови, на една малка група 
(ПП) от тридесетина депутати. 
ПП (ДБ) пък недоволстват, че 
ГерБ, видите ли, макар и да не 
са им коалиционен партньор 
(както именно коалицията, 
формирана преди последните 
избори, държи да подчертае) 
не приемали с бурни овации и 
нескрито задоволство всяко тя-
хно назначение (най-вече - тези 
на асен василев), всеки техен 
законопроект, всяка тяхна ми-

съл (най-вече тези на кирил Пе-
тков). а пък Петков чак поставя 
ултиматуми и развява заплахи, 
че тая нямало да я бъде, ако 
ГерБ продължават така.

А ситуацията  
се усложнява

и защото две седмици след 
като правителството беше из-
брано, всъщност много малка 
част от министерствата имат 
вече зам.-министри, да не го-
ворим за областните управите-
ли, които солидарно подадоха 
оставки, а те да не са приети 
от Николай Денков. тоест в 
изключително кратък срок не-
коалиционните партньори 
трябва да определят повече 
от 60 човека за заместници по 
министерствата плюс почти 30 
областни управители, които 
от своя страна също трябва да 
имат заместници.

а знаете ли как на практика 
се случва това? сложно, е най-
краткият отговор. Номинации-
те идват от някоя от партиите в 
некоалицията, после се изпра-
щат на Денков-Габриел, които 
пък препращат към ръковод-
ствата на партиите си предло-
женията на некоалиционния  
партньор. там вече се решава 
дали да се одобри или не кан-
дидатурата, после за одобре-
ните имена биват известени 
отново двамата премиери. тро-
мава процедура, пораждаща и 
конфликтни ситуации, които 
допълнително удължават и без 
това мудния процес.

и макар именно ПП да по-
искаха лидерски разговор в 
спешен порядък, които да из-
чистят различията между тях 
и ГерБ, накрая се разбра, че 
кирил Петков бил на кайт в 
Гърция, което забавило среща-
та и наложило накрая Лена Бо-
риславова (интересно в качест-
вото на каква) да отиде на нея. 
както коментираха и от ГерБ 
малко по-късно - “На срещата 
присъстваха лица, които нямат 
качеството на народни пред-
ставители. За нас беше смуща-
ващо, защото не могат да носят 
политическа отговорност и 
неслучайно срещата продължи 
не повече от 20 минути”.

ПП и Петков всъщност не 
могат да носят отговорност, 
демонстрират го за пореден 
път, включително и за собст-
веното си управление, поради 
което произтичат безумните им 
действия, заплахите, че ще бла-
мират собственото си правител-
ство, бягството от действител-
ността. Но това не са протести, 
а управление, което означава и 
умения, реформи, законотвор-
чество, а не просто викове “ос-
тавка” и плакати “Мен не ме е 
страх”. Напротив, страх ви е.

Флагман

Как се чупи сглобката, когато 
пратиш Лена Бориславова
Сбезумниназначенияирешениявластта
енапътдабламирасобственотосиправителство
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на 15 юни 2023 г. Бундестагът прие 
резолюция, насърчаваща процеса на ев-
роинтеграция на Северна Македония. в 
този документ се заявява, че “германски-
ят Бундестаг признава македонската кул-
тура, идентичност и език”. 

нашето сдружение е създадено от 
лица, произлизащи от групата на над 400 
хил. български граждани, потомци на 
бежанци или преселници от територи-
ята на днешна република Северна Ма-
кедония, които са част от около 1,3 млн. 
български граждани, чийто произход е 
от географската област Македония. като 
заинтересована страна искаме да обър-
нем внимание върху това, че категориите 
култура, идентичност и език не са обекти 
на признаване съгласно международното 
право. не ни е известно никоя друга кул-
тура, идентичност и език по света да са 
признавани по такъв начин с изключение 
именно на македонската, което за първи 
път е направено в Москва през 1934 г. от 
комунистическия интернационал! 

Поради тази причина сме силно учу-
дени и изразяваме дълбокото си несъг-
ласие с приемането на тази уникална 
резолюция, в която се признават македон-
ската култура, идентичност и език! както 
е известно, с акта на признаване на дадена 
държава, се признават и нейните консти-
туционни атрибути. на 15 януари 1992 
г. България първа в света призна незави-
симостта на днешна република Северна 
Македония и по този начин предотврати 
разрастването на югославския конфликт 
чрез военни действия на югославската ар-
мия на юг и отхвърли всякакви призиви 
за нейното разделяне. Германия едва през 
1996 г. призна независимостта на днешна 
Северна Македония. този факт показва 
известно разбиране в Берлин  
по онова време за истината 

около новопоявилата се държава на 
Балканите. През последвалия период са 
се подписвали двустранни и международ-
ни договори, превеждали са се културни 
творби на автори, пишещи на официал-
ния език на днешна Северна Македония, 
но никога от никого не е повдиган въпро-
са за необходимостта от признаването на 
нейната култура, идентичност и език! в 
този смисъл решението на Бундестага е 
прецедент и поражда смущения относно 
прилагането на европейските ценности, 
защото е резултат от клеветническото 
поведение на правителството в Скопие 
срещу България. 

ние знаем, че Северна Македония се 
опитва да организира приемането на по-
добни решения и от други парламенти на 
държави членове на еС. През последните 
няколко години на всички международни 
срещи управляващите в Скопие твърдят, 
че България отричала съвременната ма-
кедонска идентичност и език. непрекъс-
нато подобни твърдения се появяват в 
северномакедонските средства за масова 

информация, което 
е надграждане на из-
ползваният от края на 
1944 г. до днес език на 
омразата срещу всичко, 
свързано с България. 

като български граждани с произ-
ход от територията на днешна Север-
на Македония и носители на част от 
нейната култура, искаме да подчертаем, 
че никога никой в България не е оспорвал 
правото на северномакедонските гражда-
ни да имат своя съвременна македонска 
идентичност и да наричат официалния 
си език македонски. именно поради тази 
причина българската дипломация след 
1991 г. при подписването на официални 
документи възприе формулата “македон-
ски език съгласно конституцията на ре-
публика Македония”. България винаги и 
единствено е възразявала срещу изграж-
дането на македонска идентичност на 
антибългарска основа, тъй като подобна 
политика няма европейски аналог. 

След 1945 г. в Австрия постепенно се 
създаде австрийска идентичност, но там 
никой не преследва тези австрийски граж-
дани, които са съхранили своето немско 
самосъзнание. Австрия никога не отрече 
немския характер на австрийските говори. 
немските диалекти в Швейцария са по-от-
далечени от книжовния немски, отколкото 
повечето говори в Северна Македония от 
книжовния български. в Швейцария въз-
никна местна разновидност на стандартния 
немски език, известен като швейцарски 
високонемски или швейцарски стандартен 
немски език. той значително се различава 
от книжовния немски в Германия, но това 
не го направи по-малко немски. 

През 1984 г. в люксембург бе кодифи-
циран люксембургският език като офи-
циален, но там никой не отрича, че той е 
източнофранконски вариант на немския 
език. По този начин гражданите на люк-
сембург имат човешкото право сами да 
избират дали да използват книжовен нем-
ски или люксембургски език. 

Бундестагът в Берлин не се е занима-
вал специално с тези езиково-културни 
промени в Австрия, люксембург или 
Швейцария. не проумяваме защо него-
вите членове, без да имат необходимата 
подготовка и обективна информация, 
взимат безкритично отношение към ези-
ково-културните проблеми в Северна 
Македония. 

Сегашната декларация на Бундестага е 
ни повече, ни по малко - една открита за-
щита на последиците от комунистическата 
власт в бивша югославия! През 1945 г. на 
територията на днешна Северна Македо-
ния в комунистическа югославия от цен-
тралните и северните македонски българ-
ски говори, чрез изкуственото вмъкване 
на около 6-8% сърбизми и въвеждането 
на модифицирана сръбска азбука, бе ко-
дифициран нов “македонски език”. Срещу 
неговото създаване възразиха все още жи-

вите тогава представители на основаното 
през 1893 г. македонско освободително 
движение. Затова те масово бяха вкарвани 
в комунистическите концлагери и избива-
ни, книгите на книжовен български език 
бяха изгаряни на клади, а всички българ-
ски надписи старателно заличавани. така в 
днешна Северна Македония възникна 

вътрешен конфликт,  
който не е приключил

трябва да припомним, че по анало-
гичен начин комунистическа югославия 
се опита да създаде в косово отделен 
“косовски език”, базиран на албанските 
гега говори, възползвайки се от факта, че 
албанският книжовен език е базиран на 
албанските тоска говори. но докато Бъл-
гария се намираше под диктата на СССр 
и не смееше да се противопостави на не-
говата политика по македонския въпрос, 
Албания не допусна подобна гавра с ал-
банския народ в косово. 

ние отчитаме настъпилите промени в 
Северна Македония и се отнасяме с ува-
жение към чувствата на нейните гражда-
ни. Затова смятаме, че кой как се чувства 
и каква идентичност има, е въпрос на са-
мите местни граждани и на никой друг.  
осъзнавайки необходимостта от нацио-
нално помирение, ние не отричаме пра-
вото на чувстващите се македонци да се 
наричат “македонци” и съответно езика 
си - “македонски”, но е демократично и 
те да признаят същите права на българите 
в Северна Македония! Затова апелираме 
да бъдат защитени човешките права на 
тези северномакедонски граждани, които 
въпреки репресиите са съхранили българ-
ското си самосъзнание и продължават да 
наричат езика си български. 

никаква резолюция, на което и да било 
народно събрание по света не може да от-
неме човешкото правото на македонските 
българи да продължават да наричат езика 
си български. непосредствено след при-
емането на резолюцията на Бундестага, 
репресирани македонски българи изразиха 
твърдата си увереност, че с поисканите от 
еС промени в конституцията на Скопие, 
“македонските българи ще станем държа-
вотворен народ с конституционни права и 
ще се наричаме македонски българи, а ези-
ка си - български говор”. Подчертаваме, 
че в случая не България, а македонските 
българи възприемат официалния език на 
Северна Македония като кодифициран на 
базата на местните български говори. 

като отчитаме факта, че за северно-
македонските македонци официалният 

език е македонски, а за северномакедон-
ските българи - той е български, и тъй 
като северномакедонските българи не са 
двуезични, настояваме: При употреба-
та на названието “македонски език”, със 
звездичка в бележка под линия да се по-
сочва, че за македонските българи това е 
македонски български език. 

Фактът, че един език се нарича с две 
имена от различните негови носители, 
трябва да намери своето 

обективно отражение  
в европейските документи 

това още повече ще допринесе за ези-
ковото многообразие и културно наслед-
ство, към което се стреми европа. Зако-
нодателите в Германия могат и трябва да 
дадат своя принос в това направление. 

в резолюцията на Бундестага също 
така се призовава “България да подкре-
пи пътя на Северна Македония към еС 
в рамките на постигнатия със Съвета 
компромис и да се въздържа от допълни-
телни условия”. твърдението за някакви 
нови български условия, споменавано в 
резолюцията на Бундестага, също е ре-
зултат от всекидневната антибългарска 
кампания в Скопие. нима законодатели-
те на Германия се ангажират с разпрос-
транение на антибългарската пропаганда 
на Скопие в еС? 

ние заявяваме, че България винаги 
е смятала, че с нашите братя от Север-
на Македония трябва да бъдем заедно 
в еС. Българското общество и особено 
потомците на бежанците и преселниците 
от Македония обаче не могат да допус-
нат досегашната официална доктрина 
на Скопие, която е създадена в Белград 
и Москва на антибългарска основа и е 
репресивна по своята същност, да влезе в 
този си вид в преговорния процес и като 
троянски кон да създава бъдещи пречки 
за регионалната консолидация и солидар-
ност, от което ще се възползват чужди на 
европейските интереси сили.

като изнасяме пред членовете на Бун-
дестага тези факти и произтичащата от 
тях наша позиция, апелираме Германия 
да окаже съдействие на властите в Скопие 
да се реформират и да скъсат необратимо 
с тоталитарните практики, наследени от 
югославското минало. С демонстрира-
нето на обща европейска солидарност се 
надяваме да видим Северна Македония 
като стабилна част от еС, отстояваща не-
говите ценности.

Със съкращения

Резолюция 
с опасни 
последици
ПотомцинапреселнициотРС
Македонияспозициясрещу
решениетонагерманския
Бундестагзамакедонскияезик
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Политическата и медийна 
фиксация върху руската частна 
армия “вагнер” и преекспони-
ране възможностите й оставя в 
сянка далеч по-важните пробле-
ми, свързани с разрастващата 
се роля на подобни структури 
в цял свят, правния им ста-
тут и злоупотребата с техните 
възможности. Практиката по-
казва, че те могат да отклонят 
отговорността за определени 
събития, а участието на чужди 
сили във вътрешно-държавни 
конфликти е подходяща форма 
на хибридните войни. изслед-
ване на всички войни след 1945 
г. показва, че една трета от тях 
са подкрепени от недържавни 
субекти в конфликта.

Потвърждава се убеждени-
ето за пълна липса на прозрач-
ност (по отношение на общия 
брой наемници, проведени опе-
рации, възникнали инциденти, 
дадени жертви, националност, 
подавани недостоверни данни и 
др.) констатира се разширяване 
на спектъра от задачи и с това 
по-интензивното влияние вър-
ху военните конфликти се пре-
връща в голямо предизвикател-
ство за създаване на подходяща 
правна рамка за дейността им.

когато днес говорим само 
за “вагнер”, като че ли забра-
вяме 

примерите от съвсем 
близкото минало 

турция демонстрира после-
дователно във военните си опе-
рации в три държави - Сирия, 
Либия и нагорни карабах, как 
успешно може да се използват 
подбрани от разузнаването на-
емници от ислямистки групи-
ровки, както за постигане на оп-
ределин цели на бойното поле, 
така и за трайно оставане и за-
селване (Сирия) или с по-дале-
чен замисъл (южен кавказ).

Бивш служител на англий-
ското разузнаване създаде 
“Белите каски” в Сирия, под-
крепяна и официално финан-
сирана от великобритания и 
САЩЦ организация, която ра-
ботеше тясно с терористичната 
групировка фронт Ал нусра и 
инсценира не една провокация 
и разпространи стотици видео 
записи от тях, предизвиквайки 
желаните политически реакции 
и затрудни преговорите за мир. 
типичен пример за операции 
под “фалшив флаг”.

най-кратък и точен е проф. 
Шон Макфейт, работил за 
частна военна компания, който 
пише в книгата си “Съвремен-
ният наемник: частните армии 

и тяхното значение за светов-
ния ред”: “Появата на все по-
вече професионални частни 
армии и техният неограничен 
достъп до оръжия изместват 
традиционния държавен моно-
пол в използването на сила и 
ускоряват възникването на една 
нова епоха “неосредновековие” 
- многополюсен световен ред 
без централна държавна власт.

влиянието, което оказват 
частните военни компании 
върху политическия сектор в 
международните отношения 
и сигурността отдавна вече не 
може да се отрича и поражда 
въпроса за тяхната забрана или 
много по-строго правно регу-
лиране.

Отказът на държавите от 
монопол и отговорност е по 
същество оттегляне от основ-
ните принципи на държавното 
развитие и гаранитране тери-
ториалната цялост. така те до-
принасят за това, че в региони 
със слаби държави 

войната се превръща  
в препитание, 

от което се възползват частни 
военни компании, т.е. има-
ме приватизация на войната. 
Действията им могат до под-
копаят международното при-
съствие в конфликния регион. 
Предлагането на средства за 
война на всеки, който може 
да си го позволи, ще промени 
войната и бъдещето й. Големи-
те корпорации и богатите ще се 
превърнат в нов вид суперсила. 
това би пренаписало правила-
та на глобалния ред.

Сред възможните опции 
за регулиране на дейността 
на частните армии са: Сбли-
жаване на националните и 
международни стратегии за 
регулация и контрол, а оттам 
и на националните правни ин-
тереси; Цялостно прилагане 
и валидност на разпоредбите 

за регистрация и търсене на 
отговорност; Утвърждаването 
на държавна отговорност, ко-
гато частни компании поемат 
функции от името на държа-
вата; конкретизиране на тъл-
куването на международното 
право, предложено от ООн; 
Прилагането на добрите прак-
тики, предадени чрез Между-
народния кодекс за поведение, 
с които международните прин-
ципи и принципите на правата 
на човека стават общоприети и 
следователно очевидна основа 
както за компаниите, така и за 
договарящите и целевите дър-
жави; Осъвременяване на меж-
дународно-правната дефиниця 
на “наемник”.

търсейки грешките на пре-
зидента Путин, коментаторите 
днес се спират първо на това, 
че не е предотвратил конфли-
кта между лидера на “вагнер” с 
министъра на отбраната Шойгу 
и началника на ГЩ Герасимов.

Истината обаче  
е по-дълбока  
и комплексна

когато създаваш паравоен-
на организация за подкрепа на 
операциите на руската армия в 
чужбина с отлично подготве-
ни кадри, е трудно обяснимо 
да допуснеш командването да 
попадне в ръцете на човек като 
Пригожин, който дори не е вое-
нен, няма стратегически поглед 
на процесите и е изключително 
емоционален, да не говорим за 
престъпното му минало.

Показателно е, че тезата му 
за отсъствие на повод за война-
та, веднага удобно беше подета 
от противниците на русия на 
най-високо ниво, без да се от-
чита, че Пригожин въобще не 
е в състояние да оцени геопо-
литическата обстановка към 
онзи момент, нито аргументи-
те на Путин от писмото му от 
17.12.2021 г. до САЩ.

От друга страна Путин е 
трябвало своевременно да раз-
познае грешките във военно-
оперативната сфера, допусна-
ти от военното ръководство, 
за които Пригожин безспорно 
е прав.

коментаторите обаче, като 
че ли срещат затруднения да 
ни обяснят решението за оп-
рощаване предателството” на 
Пригожин, защото би трябвало 
да признаят, че това беше една 
светкавично бърза и издържа-
на реакция на Путин да излезе 
от затрудненото положение, да 
не допусне ситуацията да изле-
зе от контрол, да предотврати 
евентуални сблъсъци и загуба 
на личен имидж и дори да пре-
допредели следващи успешни 
ходове с разполагане на допъл-
нителни сили в Беларус.

Дори и да не са прави някои 
експерти, които смятат бунта 
на групировката “вагнер” само 
за прикриване на замисъла за 
прехвърлянето й в Беларус, 
крайният факт си остава факт. 
Ако Путин се беше съгласил с 
предложението на Пригожин, 
“вагнер” да стане част от на-
ционалната гвардия на русия, 
която се отчита директно на 
президента, а не на Шойгу, 
рискуваше да понесе лични 
щети, предвид нововъведената 
практика за попълване на със-
тава с осъдени за престъпления 
затворници. неадекватни бяха 
обаче оценките на болшин-
ството коментатори, че пред-
вожданите от Пригожин наем-
ници поставяли русия на ръба 
на гражданска война и двувла-
стие, в действителност те ня-
маха необходимата подкрепа 
за това нито сред народа, нито 
във властта, но най-вече няма-
ха такива намерения. Опасно е 
да се коментират толкова без-
отговорно подобни събития.

Ако Путин веднага след 
тези събития вземе решение за 

освобождаване на министъра 
на отбраната, ще изглежда, че 
се съгласява с някое от първо-
началните искания на Приго-
жин. Затова вероятно това ще 
стане на по-късен етап. в про-
тивен случай само би засилил 
внушаваната оценка, че губи 
позиции и се поддава на на-
тиск, а и двете не са верни.

Британски експерти от 
кралския институт RUSI твър-
дят, че последните събития са 
увеличили авторитета на Путин 
сред елита. но това не решава 
основния проблем за кремъл, 
който е на фронта в Украйна. 
тези британски експерти оба-
че не са прави, че може да се 
увеличи рискът от деморализа-
ция на руските сили на фронта, 
защото Путин има ресурса във 
всеки едни момент да ескалира 
военните действия и върне са-
мочувствието на състава.

След събитията с “вагнер” 
се засилиха позициите на сре-
дите, които 

упрекват 
политическото 

ръководство, 

че не се вземат по-решителни 
мерки, предвид на факта, че 
подкрепата за Украйна отдавна 
премина “червените граници” 
съгласно съдържащите се в 
руската доктрина постановки. 
впрочем, западни експертни 
екипи още през 2022 г. доказаха 
с юридически аргументи, кои 
действия означават пряка наме-
са във войната и риска от това.

когато над военните карти 
в ГЩ на Украйна стоят един 
до друг натовски и украински 
офицер или космическото раз-
узнаване на САЩ определя 
координатите на противника, 
последвани от преки военни 
действия и резултати, това е 
очевидно. Другата опасност от 
ескалация се крие зад много-
кратните опити на украинската 
страна да провокира инциден-
ти, които да предизвикат във-
личане на нАтО във войната. 
непредсказуема остава и сте-
пента на реагиране на руската 
страна. насоките и обхвата 
на военните учения, заявките 
за “коалиция на желаещите”, 
предвождана от Полша, да вля-
зат с войски в Украйна и раз-
полагането на ядрени бойни 
глави в Беларус ни изправят 
пред огромен риск. но все още 
имаме и шанс за мир.

През последния месец за-
честиха коментарите на висо-
копоставени политици и екс-
перти, включително в САЩ, за 
ориентиране към прекратяване 
на военните действия и търсе-
не на взаимно приемливи ре-
шения на конфликта. истината 
не се променя, променят се до-
казателствата за нея, но те не са 
на върха на дулата на частните 
армии, нито в бойните глави на 
ракетите.

Епицентър,
със съкращения

Къде сгреши Путин с „Вагнер”
Истинатанесепроменя,променятседоказателстватазанея

  �
Симеон Николов
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Есенните концерти от 
Европейския музикален 
фестивал с 15% отстъпка

В начало-
то на летния 
период започна 
активната про-
моция на следва-
щите събития 
от  програмата 
на Европейския 
музикален фес-
тивал. Те ще 
започнат на 16 
септември със 
световната премиера на “Галакти-
чески концерт” за пиано и оркестър 
от Георги Черкин и още три ат-
рактивни концерта с участието на 
музиканти като Людмил Ангелов, 
Мила Георгиева, Пламена Мангова 
и др. Любителите на класическа-
та музика имат възможност да се 
снабдят с билети под формата на 
абонаментен цикъл “Прима Волта” 
за четирите концерта, който пре-
доставя 15% отстъпка от цената 
на билетите. Абонаментът ще бъде 
в продажба до края на юли 2023 г., 
научи ДУМА от Ирена Данкова.

Напусна ни Христо Друмев
На 90-годиш-

на възраст почина 
Христо Друмев, 
дългогодишен ди-
ректор на НДК, 
съобщи за БТА 
съпругата му 
Емилия Друмева. 
“Христо Друмев 
бе неуморен ра-
детел за българ-
ската култура, за 
спортния бридж и вдъхновен патри-
от. Поклон пред паметта му”, пише 
още тя. Друмев е роден на 7 август 
1932 г. Завършва право и работи  
5 години като юрисконсулт на “Тех-
ноекспортстрой” в Средния изток. 
След завръщането си от Багдад 
става директор в предприятието 
“Филм България”. Бил е културен 
аташе в Българския културен дом 
“Витгенщайн” във Виена до 1988 г., 
когато става генерален директор 
на Националния дворец на култура-
та, който ръководи до 2011 г. Уч-
редител и председател е на УС на 
Съюз “Произведено в България”, от 
1994 г. е председател на Фондация 
“Доверие и закрила”, вицепрезидент 
е на Българския инвестиционен фо-
рум. Член е на борд Superbrands в 
БТПП. Христо Друмев е бил прези-
дент на Българската федерация по 
бридж, както и 2 пъти световен 
шампион по бридж. Носител е на 
високи държавни отличия, нацио-
нални и чуждестранни, посочва dir.
bg. Поклон пред паметта му!

в началото на юли “нов 
театър” нДк открива своя-

та лятна сцена (300 седящи 
места) със съдействието и 
подкрепата на Столичната 
община и Министерството 
на културата.    

любителите на театрал-

ното и музикалното изкуство 
ще бъдат зарадвани с една 
вълнуваща алтернатива на 
културния живот в София. 
известни творци - актьо-

ри, режисьори и драматур-

зи, както и проспериращи и 
амбициозни млади таланти, 
обединяват усилията си в 
създаването на летен теа-

трално-музикален фестивал 
“Под звездите”. Ще можем 
да гледаме “война за мир” 
по текстове от “великият 

диктатор”, “тънка черве-

на линия” и “на Западния 
фронт нищо ново”, да чуем 
на живо група “терпентина” 

с участието на актьора иван 
юруков, да се насладим на 
чудесната атмосфера в джаз 
операта от любомир Денев 

“вечеря в Манхатън” с ре-

жисьор Бойко илиев, чийто 
втори спектакъл на фести-

вала е историята за певицата 
леа иванова - “Седемте жи-

вота на леа” от роси русе-

ва. театрално-музикалният 
жанр е представен и от “кекс 
вместо с...екс” по текстове на 
роси русева и “част от колек-

ция” по текстове на Димитър 
воев, а за любителите на мо-

носпектаклите на сцената ще 
се превъплъти Яна Огнянова 
в “Жената е странно живот-

но” от Здрава каменова. 
част от спектаклите са с 

вход свободен. Представлени-

ята и музикалните концерти са 
от 21,30 ч. Пълната програма 
за фестивала може да се наме-

ри на http://newtheatre.bg/

Приключиха снимките на българския 
игрален филм “клас 90”, продуциран от 
“Мирамар филм”, с режисьор Бойко Бо-

янов. Сценаристи са Станислав тодоров-
роги и Бойко Боянов, научи ДуМа от 
Мила войникова.

“клас 90” е заснет за 18 снимачни дни 
в района на столичния кв. “Симеоново”, 
където планински хотел събира десетина 
съученици от гимназията, които празну-

ват 30 години от завършването си. ес-

тествено, купонът не се развива според 
очакванията и празнуващите прекарват 
бурна нощ, пълна с изненади и обрати.

във филма участват изявените бъл-

гарски актьори юлиан вергов, Пара-
скева Джукелова, любо нейков, роберт 
Янакиев, Стефка Янорова, людмила 
Митева, Биляна Петринска, Георги Зла-

тарев, надя конакчиева, елена атанасо-

ва и Стефан Денолюбов, както и герман-

ската актриса катрин Йене. 
Жанрът е драма с елементи на коме-

дия, като забавните моменти не попречват 
на историята да бъде сериозна и дълбока, 
едновременно да разсмива и разплаква. 
Филмът се отличава със сюжет, който 
голяма част от публиката може да припо-
знае. Съдбите на героите след завършва-

нето са преплетени в разказа с някогаш-

ните гимназиални взаимоотношения. 
и докато всички помнят кой открадна 
дневника, много по-големи тайни излизат 
наяве в паметната нощ. към класическия 
въпрос “а сега накъде?”, който се оказва 
съвсем актуален и 30 години по-късно, се 
добавя и “Дотук какво?”.

купонът е в хотела на Гюлето (лю-

бомир нейков) и съпругата му Стефка 
(людмила Митева). Двойка още от гим-

назията, те полагат големи усилия да 
създадат настроение - ястията, украсата, 
музиката са изцяло в стил 80-те години. 
Сред гостите е адвокатът Митко (Геор-

ги Златарев), който мечтае за полити-

ческа кариера. един от съучениците е 
действащ министър (роберт Янакиев), 
към когото всички проявяват особено 
внимание. Параскева Джукелова е воде-

ща журналистка, Стефан Денолюбов - 
популярен актьор. Героините на Биляна 
Петринска, надя конакчиева и албена 
атанасова са жени с различни профе-

сии, семеен и социален статус. Героят 
на юлиан вергов живее в Германия 
и пристига с приятелката си (катрин 
Йене). а Стефка Янорова е в ролята на 
любимата класна.

С дългогодишен опит на снимачна-

та площадка, режисьорът Бойко Боянов 
прави своя пълнометражен дебют с “клас 
90”. Проектът е реализиран с подкрепата 
на нФЦ, а в процеса на развитие е пред-

ставян в рамките на МФи (MFI Script 2 
Film workshop) и Sofia Meetings към “Со-

фия филм фест”. 
кинопремиерата на “клас 90” се очак-

ва в първата половина на 2024 г.

натозиденсародени

накратко

АГЛИКАГЕНОВА,
пианистка
АЛЕКСАНДЪРРАДОСЛАВОВ,
политик
ГАБРИЕЛАПЕТРОВА,
състезателкапотроенскок
ИВАНВЪЛЕВ,поетипреводач
ЙОНИСЛАВЙОТОВ-ТОТО,
певец
КОНСТАНТИНКАЦАРОВ,
рокпевец,писател
КРИСТИЕЛАСИМЕОНОВА,
журналистка
Проф.д-рПЕТЪРЧЕРВЕНЯКОВ,
гръденхирург

Признатият за един от най-добрите интерпре-

татори на Шопен - проф. людмил ангелов, за 14-а 
поредна година ще обучава млади пианисти в своя 
клавирен майсторски клас в нов български уни-

верситет от 4 до 15 юли, научи ДуМа от елена 
Гюрова, мениджър външни комуникации.

регистрацията на участниците вече е актив-

на, а право да се включат имат пианисти от 14 до  
30-годишна възраст от музикалните училища и 
академии от България и чужбина. Майсторският 
клас ще достигне своята кулминация със заключи-

телен концерт на 15 юли от 19 ч. в камерна зала 
“България”.

По традиция след концерта людмил ангелов 
ще присъди награди на най-добрите участници. 
изявените млади пианисти ще получат възмож-

ност да участват в концерт със симфоничен оркес-

тър през следващия музикален сезон, в концерт на 
един от фестивалите - “Пиано екстраваганца” или 
“Софийски музикални седмици”, в концерт в Сити 
марк арт център в София или да получат стипен-

дия за обучение в курс на проф. ангелов в нБу.

СнимкаФилипБакалСки

Мартин Балкански и Параскева Джукелова на снимачната площадка

Съученици се събират
във филма „Клас 90”
идокатовсичкипомняткойоткраднадневника,много
по-големитайниизлизатнаявевпаметнатанощслед30години

„Нов Театър” НДК открива своята Лятна сцена

СнимканОВТЕаТЪРнДк

Проф. Людмил Ангелов води 
14-ия си майсторски клас в НБУ

СнимкаизаБЕлаЯнкОВа

Снимка
DIR.BG/БУлФОТО
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес петък събота неделя

предимнослънчево облачно,слабдъжд облачно,слабдъжд

максимални максимални максимални максимални

рак

телец

 

лъв

БлИЗНацИ

дева

веЗНИ

коЗИрог

скорпИоН

водолей

стрелец

рИБИ

24
oC 27

oC 28
oC 26

0C

слънчево

Несъгласието ви с някого 
не е причина да сте раз-
дразнителни към всички. 
Бъдете оптимисти.

Като възпитани и веж-

ливи хора ще дадете въз-
можност на отсрещна-

та страна да се изяви.

Приемането на други 
гледни точки ще ви по-

могне да получите голяма 
подкрепа.

Ще погледнете от друг 
ъгъл на проблемите си. И 
ще установите, че неща-

та не са толкова зле.

Дайте шанс на човек, към 
когото сте доста резер-

вирани. Моментът е под-

ходящ да се сдобрите.

Гледате философски на 
случващото се и това ще 
ви даде предимство. Ще 
парирате опонентите си.

Лесно и убедително ще 
спечелите една битка 
днес. Усмихвайте се и 
всичко ще се нареди.

С непоколебима увере-

ност ще предявите пре-

тенции в работата. Бъ-

дете готови да отидете 
докрай.

Можете да имате пове-

че, стига да пожелаете 
достатъчно силно нещо 
и да се борите за него. 

Настроението ви ще е ве-

дро, а активността - на 
ниво. Ще успеете да от-

хвърлите доста работа.

Докажете на хората, с 
които работите, че мо-

гат да разчитат на лоял-

ността ви. 

Бъдете честни съм поло-

винката си. Не подхран-

вайте напразни надеж-

ди. 

овеН

05.55 денятзапочва -сутрешен
блоксХристинаХристова
исимеониванов

09.20 100%будни-сутрешното-
кшоуснадеждаивановаи
стефана.Щерев

11.00 Култура.бГ-предаванеза
културасдимитърстояно-
вич

12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории/п/
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 последният печели - за-

бавносемейнокуизшоу/п/
14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Книганакнигите3”-ани-

мационенфилм
14.45 “децатаотулица“чайка”-

анимационенфилм
15.15 “Колкотоповечесмезаед-

но”-твфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 бързо,лесно,вкусно
16.30 светътиние
17.00 българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.20 ощеотденя-коментарно

предаване
18.45 спортТоТо
19.00 последният печели - за-

бавносемейнокуизшоу
20.00 посветаиунас
20.45 спортниновини
21.00 музикабезкрай/п/
22.00 “президентът”-твфилм/3

епизод/(14)
23.00 посветаиунас
23.25 “повратнаточка2”-10-се-

риентвфилм(16)
00.20 светътиние/п/
00.50 100%будни-сутрешното-

кшоуснадеждаивановаи
стефана.Щерев/п/

02.25 Култура.бГ-предаванеза
културасдимитърстояно-
вич/п/

03.20 “Колкотоповечесмезаед-
но”-твфилм/п/

03.45 “повратна точка 2” - тв
филм/1епизод/п/(16)

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещидесиславастоянова
иалександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.30“Комицитеиприятели”-ко-
медийношоу

13.30 “стани богат” - телевизи-
оннаиграсводещмихаил
билалов/п./

14.30 “скъпи наследници” - се-
риал

15.30 “почукай на вратата ми” -
сериал

17.00bTVновините
17.20 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “стани богат” - телевизи-
оннаиграсводещмихаил
билалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00 премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.5,еп.77

21.00 “съни бийч” - сериал, с.2,
еп.2

22.00bTVновините-къснаеми-
сия

22.30премиера: “Камионджии” -
сериал,еп.29

23.30“дъфивазовски”-сериал,
с.2,еп.2

00.30 “столичанивповече” -се-
риал,с.11,еп.9

01.20 “Фамилията” - сериал, с.3,
еп.11

02.10bTVновините/п./
02.40“предиобед”-токшоусво-

дещидесиславастоянова
иалександърКадиев/п./

04.30“Камионджии”-сериал/п./
05.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова/п./

06.00 “Здравей, българия” - су-
трешенблок

09.30 “на кафе” - предаване на
NOVA

12.00 новинитенаNOVA
12.30 “наследство” (премиера) -

сериенфилм
13.30 “остани с мен: Завинаги”

(премиера)-сериал
15.00 “не ме оставяй” (премие-

ра)-сериенфилм
16.00 новинитенаNOVA
16.10 “пресечна точка” - публи-

цистичношоу
17:00 “семейнивойни” - телеви-

зионнаигра
18:00 “Голямото преследване” -

телевизионнаигра
19.00 новините на NOVA - цен-

тралнаемисия
20.00 “черешката на тортата” -

риалити
21.00 “новобранецът” (премие-

ра)-сериал,сезон1
22.00новинитенаNOVA
22.30 “Фбр” (премиера) - сери-

ал,сезон4
23.30 “частнидетективи” -сери-

ал,сезон3
00.30 “престъпни намерения” -

сериал,сезон9
01.20 “рейдонован”-сериал,се-

зон4
02.00 “Ямата”-сериенфилм
03.40 “останисмен:Завинаги”-

сериал/п/
05.20 “пресечна точка” - публи-

цистичношоу/п/

10.00Кардиограма

11.00EuroTVShop

11.30Шоутонамавриков

12.30EuroTVShop

13.00новини

13.15евродикоФ

15.15новини

15.30EuroTVShop

16.00делници

19.30новини

20.00политикаиспорт

21.00психологическипортрет

22.00паметбездавност

23.00новини

23.30Шесточувство

01.30EuroTVShop

03.30Кардиограма

04.30психологическипортрет

05.30политикаиспорт

06.30делници

православенкалендар

св. петър и павел много
се потрудили за разпростра-
нениенасловотобожие

светата църква чества ед-
новременно паметта на вели-
ките апостоли петър и павел,
коитотянаричапървовърховни
първопрестолници и вселенски
учители.Темногосепотрудили
заразпространениенасловото
божие,претърпелимногостра-
дания и гонения и са ни заве-
щаливсвоитепосланияоснов-
нитеправиланахристиянската
вяраиживот.

най-важнитеобстоятелства
на техния живот са описани
в книгата “деяния на светите
апостоли”, а за апостол петър
- и в светото евангелие. бого-
вдъхновените писатели на тия
свещеникнигинесаскрилиот
насгрешкитеизаблудите,вко-
итосаизпаднали:павел-преди
обръщанетоси,апетър-преди
дабъдеукрепенотсветиядух.
Затова техният пример е осо-

бено поучителен за нас. в ап.
петър Църквата вижда образ
на един отрекъл се от Христа
и след това покаял се, а в ап.
павел - образ на един, който
сепротивилнаГосподаислед
товаповярвал.


апостол петър бил един

от най-любимите ученици на
Иисусхристос

свети апостол петър, брат
наап.андрейпървозвани,бил
неук и беден рибар от гр. Ка-
пернаум на брега на Галилей-
скотоезеро.еврейскотомуиме
билосимон,аиметопетър,ко-
етонагръцкиозначава“камък”,
мудалсамиисусХристос.рев-
ностенвъввярата,когатоХрис-
тосзапитал: за когоГомислят
човеците, петър отговорил, че
Тойесиннаживиябог.

ап.петърбилединотнай-
любимитеученицинаспасите-
ля и бил въздигнат от Господа
до апостолско достойнство.

петър следвал неотделно спа-
сителя до деня на възнесени-
ето му. преди залавянето на
спасителяпетърсеотрекълот
Христапо времена съда, нои
горчивосеразкаял.

след възнесението на
иисус и слизането на светия
дух ап. петър проповядвал и
вършил много чудеса и изце-
рениявпалестина,малаазия,
Гърцияидр.отишълвримпри
гонениетонанеронибилосъ-
деннаразпъване.отсмирение
понеговожеланиебилразпнат
сглаватанадолув67г.-годи-
ната,вкоятоиап.павелнаме-
рилмъченическатасисмърт.


апостол павел е наречен

“апостолнаезичниците”

свети апостол павел (от
латинскопаулус-малък),скръ-
щелнотоимесавел,нееоткръ-
ганаХристовитеученици.роден
вмалаазия,тойбилфарисейи
вдуханаконсервативнияюдеи-

зъмучаствалвгонениятасрещу
християните и в убийството на
светипървомъченикстефан.

обръщането му към Хрис-
тос станало ненадейно, в ре-
зултат на необикновено виде-
ние. в книгата деяния на св.
апостоли(XI глава)серазказ-
ва, че напът за дамаск савел
видял необикновена светлина
и чул божия глас от небето:
“савле, савле, защо ме го-
ниш?...азсъмиисус,когототи
гониш.”Товасъбитиебилопо-
вратновживотаму.излекуван,
тойсепокръстилистаналнай-
ревностния разпространител
на християнската вяра. про-
повядвалвантиохия,Киликия,
Кипър, Галатея, ефес, атина,
македония,Коринт,испанияи
затова е наречен “апостол на
езичниците”.

около 67 г. павел бил
окован и изпратен в рим на
съд. Загинал мъченически на
29 юни 67 г. заедно със свети
апостолпетър.

Църкватапочитана29юнисв.първовърховниапостолипетърипавел(петровден)
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ТРОПС
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Контроли
ЦСКА - Ботошани (рум) 1:0 Серо-

ни (6); Черно море - Етър 4:0 1:0 или-
ев (8) 2:0 Машадо (12) 3:0 илиев (45-д) 
4:0 иса (67). 

Футбол
по Макс спорт 4
1.00 Коло Коло - Депортиво 
Перейра
3.00 Палмейрас - боливар

по БНт 3
ЕвроПЕйсКи игри
14.00 Модерен петобой 
(смесена щафета)

по Макс спорт 2
волЕйбол
9.30 сАЩ - българия (жени)
по Макс спорт 1

тЕнис
13.00 турнир в истборн (мъже)

по Макс спорт 3
13.00 турнир в Майорка (мъже)

по Евроспорт 1
КолоЕзДЕнЕ
19.30 тур дьо Франс 
(представяне на отборите)

Гледайте

РезултатиСнимкаБОк

станимира Петрова (вляво) първа от българите се класира за олимпиадата

ЦСкА договори при-
вличането на нападателя 
Матиас Фаетон. клубът му 
Гренобъл ще получи около 
2 млн. евро. това е най-скъ-
пата покупка в историята на 
“червените”. За правата му 
се бореше и швейцарският 
Йънг Бойс, но стрелецът е 
приел офертата на “армей-
ците”. 

През миналия сезон 23-
годишният таран има 9 гола 
и 2 асистенции в 37 мача в 
Лига 2. За Гренобъл той има 

43 срещи, 10 гола и 4 асис-
тенции. Преди това за Гин-
гам е изиграл 55 мача, в кои-
то се е разписал шест пъти.

Фаетон може да играе и 
по двете крила, но най-до-
бре се чувства като таран. 
Бил е и атакуващ халф, зад 
централния нападател.

Очаква се ЦСкА да при-
влече още един нападател. 
Преди дни на “Армията” 
пристигна и гамбийският 
ляв бек Сейни Санянг.

ЦСкА тръгна с побе-

да на лагера в Австрия. 
тимът на Саша илич сло-
ми Ботошани (рум) с 1:0. 
“точен” единствено беше 
Алин Серони (6), който си 
отбеляза автогол след цен-
триране от фаул на тобиас 
Хайнц.

“Получи се добър мач 
срещу силен отбор. Млади-
те момчета показаха добра 
игра. в този период краката 
са доста тежки от тичания-
та. това обаче са нормални 
неща. всички се представи-

ха на ниво. Адаптацията на 
младите е важна. те трябва 
да показват, че могат да иг-
раят за ЦСкА. имам само 
една цел - ЦСкА да е шам-
пион. надявам се това да 
бъде нашата година.

Базел ще е най-сериоз-
ният ни съперник в кон-
тролите, но резултатите в 
приятелските мачове ня-
мат значение”, заяви вра-
тарят Димитър евтимов, 
който пази срещу 12-ия в 
румъния.

ЦСкА 1948 подсили състава си с ис-
ландския национал видар Йорн кяртан-
сон, обяви във фейсбук финансовият бла-
годетел на отбора Цветомир найденов.

33-годишният нападател е свободен 
агент, а през миналия сезон има 8 гола 
в 34 мача за гръцкия Атромитос, където 
преди години игра Мартин камбуров.

в кариерата си кяртансон е играл за 
волеренга (нор), шведските Хамарби 
и Малмьо, откъдето е продаден за 3,5 
млн. евро на Макаби тел Авив (изр) 
през август 2016 г. в русия е играл за 
ростов и рубин казан, както и за Мала-
тияспор (тур). 

на клубно ниво има 192 гола в 424 
срещи, а за исландия е вкарал 4 пъти 
в 32 мача.

кяртансон е деветото ново попъл-
нение на “червените”.

Само 17 дни след финала на 
Шампионската лига Манчестър 
Сити - интер (1:0), стартира нови-
ят сезон в турнира. в предквали-
фикации се включиха шампионите 

на исландия, черна гора, Андора и 
Сан Марино.

на 1/2-финалите в исландския град 
коупавогюр домакините от Брейда-
блик размазаха тре Пене (СМар) със 

7:1, а Будучност Подгорица (чгора) 
срази с 3:0 Атлетик клуб д’ескалес 
(Анд). Финалът е в събота и победите-
лят ще срещне в I предварителен кръг 
Шамрок роувърс (ирл).

Станимира Петрова 
с квота за Олимпиадата

Станимира Петрова (54 кг) ще участва на трета поредна Олимпи-
ада. Българската боксьорка заслужи визата за Париж 2024, след като 
се класира за 1/2-финал на европейските игри в краков. Световната 
и трикратна европейска шампионка победи Дженифър Лийн (ирл) с 
5:0 съдийски гласа, с което си гарантира най-малко бронз. За място на 
финала Петрова ще срещне утре чарли Дейвисън (вбр).

радослав росенов (63,5) остана на крачка от игрите, след като загуби 
с неединодушно съдийско решение от именития Лаша Гурули (Груз).

Снощи за виза за Париж Светлана каменова (57) боксира с юлия 
Шеремета (Пол). При мъжете Хавиер ибаниес (57) излезе за билети 
за Париж срещу Артур Базеян (Арм). Йордан Морехон (+92) бок-
сира на 1/4-финал с Йонас Язевичиус (Лит). в тази категория квоти 
печелят само финалистите.

ЦСКА 1948 
привлече 
национал 
на Исландия

видар йорн Кяртансон

ЦСКА с рекорден 
входящ трансфер
„Червените”плащат2млн.еврозафренскинападател

11 гола на старта в Шампионската лига

Капитанът 
на брейдаблик 
Хьоскулдур 
гунлаугсон 
вкара 2 гола 
за разгромната 
победа 
на тима му 
над тре Пене 
със 7:1


